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PROTOKÓŁ XXXVI/13 

z  XXXVI  sesji Sejmiku Województwa Lubuskiego 

kadencji 2010-2014 

w dniu 15 kwietnia 2013 roku, godz. 1200 

Sala Kolumnowa Urzędu Marszałkowskiego Województwa Lubuskiego 

w Zielonej Górze  

 

 

Do punktu 1. 

Otwarcie obrad XXXVI zwyczajnej sesji Sejmiku Województwa Lubuskiego kadencji 2010-2014. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Szanowni Państwo proszę  

o zajęcie miejsc. Szanowni Państwo, otwieram XXXVI zwyczajną Sesję Sejmiku Województwa 

Lubuskiego kadencji 2010-2014.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego wita zaproszonych gości.  

 

Na wstępie chcę powiedzieć, że mamy tutaj wspaniałe kwiaty. Jest to pokłosie bardzo pozytywnej 

imprezy „Wiosna w ogrodzie”. Impreza otwierająca salon ogrodniczy. Odbyła się  

14 kwietnia 2013 roku, czyli wczoraj na terenie giełdy niedzielnej przy Al. Zjednoczenia 102 w Zielonej 

Górze. Giełdę zorganizował Rynek Rolno-Towarowy z ośrodków sekretariatów Krajowej Sieci Obszarów 

Wiejskich w ramach III schematu pomocy technicznej PROW na lata 2007-2013, także mamy wspaniały 

wystrój, można popatrzeć, a w innych miejscach nawet i kupić.  

Szanowni Państwo, na początek naszej sesji, zanim przystąpimy do wręczenia odznaczeń, poproszę 

Pana Wójta Gminy Siedlisko, Pana Dariusza Strausa. Proszę Panie Wójcie.      

 

Wójt Gminy Siedlisko Dariusz Straus: Panie Przewodniczący. Pani Marszałek. Szanowni Państwo. 

Drodzy goście. Jest mi niezmiernie miło dzisiaj serdecznie wszystkim Państwu podziękować. Od wielu 

lat bardzo dobrze nam się układa współpraca przy wielu inwestycjach małych i dużych, ale dzisiejsza 

sytuacja jest inną sytuacją niż te wielkie inwestycje, które robimy dla naszych mieszkańców.  

W ubiegłym roku, jak Państwo wiecie, gminę Siedlisko dopadła mała klęska – pożar w budynku 
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wielorodzinnym. Staraliśmy się u wielu ludzi pozyskać środki, między innymi u Państwa. Nikt z Państwa 

nie odmówił nam tej pomocy. Daliście nam pomoc w lipcu. Moi mieszkańcy spokojnie w grudniu mogli 

się wprowadzić do spalonego domu. Dla Was może to kwota niewielka, dla nas naprawdę wtedy to były 

bardzo duże pieniądze, gdzie spokojnie mogliśmy Nowy Rok rozpocząć w normalnych budynkach, 

gdzie trudno było opisać tą sytuację. Dlatego chylimy czoła i bardzo serdecznie dziękujemy w imieniu 

własnym, w imieniu mieszkańców i tych wszystkich, którzy byli pokrzywdzeni. Składamy podziękowanie 

na ręce Pana Przewodniczącego i Pani Marszałek dla wszystkich Radnych Województwa Lubuskiego. 

Dziękujemy bardzo za pomoc. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo w imieniu 

Sejmiku za ten bardzo miły i spontaniczny gest. Sejmik zawsze pomaga, jeżeli tylko jest taka możliwość 

dla naszych samorządów. Ta pomoc również była elementem niezbędnym jeżeli chodzi  

o funkcjonowanie samorządów właśnie w gminie Siedlisko. Dziękujemy bardzo. Szanowni Państwo, 

przystępujemy do części merytorycznej dzisiejszej sesji. Nastąpi teraz wręczenie Odznak „Za Zasługi 

dla Sportu”. O zabranie głosu proszę Pana Mirosława Glaza, Dyrektora Departamentu Infrastruktury 

Społecznej, który odczyta i przedstawi sylwetki osób odznaczonych, a również proszę Panią Marszałek 

Elżbietę Polak w dalszej części o wręczenie odznaczeń. Proszę.   

 

Dyrektor Departamentu Infrastruktury Społecznej Mirosław Glaz: Szanowni Państwo, Minister 

Sportu i Turystyki przyznała odznaki „Za Zasługi dla Sportu”. Odznaka jest przyznawana trenerom oraz 

innym osobom wyróżniającym się szczególną aktywnością i uzyskującym wybitne osiągnięcia  

w działalności sportowej w tym za wyniki sportowe wychowanków oraz osiągnięte w współzawodnictwie 

sportowym, publikacje z zakresu teorii i praktyki sportu, prowadzenie badań naukowych i prac 

rozwojowych na rzecz sportu, wspieranie sportu.  

Dyrektor Departamentu Infrastruktury Społecznej Pan Mirosław Glaz odczytuje imiona  

i nazwiska laureatów, a następnie prosi laureatów o wystąpienie. Marszałek Województwa Elżbieta 

Polak dokonuje wręczenia odznak „Za Zasługi dla Sportu”.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. W imieniu 

własnym oraz Radnych Województwa Lubuskiego gratuluje wszystkim odznaczonym „Za Zasługi dla 

Sportu”. 
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Szanowni Państwo, przystępujemy teraz do wręczenia Odznaki Honorowej za Zasługi dla Województwa 

Lubuskiego. Mamy Pana Franciszka Grześkowiaka, Okręgowego Inspektora Pracy w Zielonej Górze. 

Zapraszam Panią Marszałek Elżbietę Polak, aby wspólnie ze mną dokonała wręczenia, a Pana 

Wiceprzewodniczącego Tadeusza Ardellego proszę o odczytanie zasług Zasłużonego dla Województwa 

Lubuskiego.  

Wiceprzewodniczący Sejmiku Tadeusz Ardelli odczytuje informację dotyczącą zasług Pana Franciszka 

Grześkowiaka, a Przewodniczący Sejmiku Tomasz Możejko wraz z Marszałek Województwa Elżbietą  

Polak dokonują wręczenia Odznaki Honorowej za Zasługi dla Województwa Lubuskiego. 

 

Jeszcze raz gratuluję Zasłużonemu za Zasługi dla Województwa Lubuskiego i jednocześnie 

przypominam, że Odznaczony ma prawo do używania tytułu „Zasłużony dla Województwa Lubuskiego”, 

wpisu do Księgi „Zasłużeni dla Województwa Lubuskiego”, uczestniczenia na prawach honorowego 

gościa w uroczystych sesjach Sejmiku Województwa Lubuskiego. 

Szanowni Państwo, mamy jeszcze miłą okazję do wręczenia  nagród laureatom „Lubuskiego Konkursu 

Wiedzy  o Samorządzie Terytorialnym”. Dobiegła końca III edycja  „Lubuskiego Konkursu Wiedzy  

o Samorządzie Terytorialnym”, konkurs skierowany był do uczniów lubuskich szkół podstawowych, 

gimnazjalnych i ponadgimnazjalnych. Idea konkursu odwoływała się do budowania społeczeństwa 

obywatelskiego, aktywnie upowszechniła podstawową wiedzę o roli i zadaniach samorządu 

terytorialnego oraz jego znaczeniu dla życia lokalnych społeczności. Chciałbym też zaznaczyć, że wiek 

szkolny jest najlepszy do kształtowania postaw obywatelskich. Z kolei szeroki zakres wiedzy  

o samorządzie daje możliwość pełnego korzystania z podstawowych praw obywatela. Organizując 

konkurs mieliśmy również na celu zainteresowanie młodych Lubuszan problematyką Unii Europejskiej 

oraz pogłębianiem wiedzy na temat funduszy europejskich. O przedstawienie wyników konkursu proszę 

Pana Marka Kamińskiego, Dyrektora Departamentu Europejskiego Funduszu Społecznego. 

 

Dyrektor Departamentu Europejskiego Funduszu Społecznego Pan Marek Kamiński odczytuje imiona  

i nazwiska laureatów, a następnie prosi laureatów o wystąpienie. Marszalek Województwa Lubuskiego 

Elżbieta Polak wraz z  Przewodniczącym Sejmiku Tomaszem Możejko wręczają nagrody laureatom. 

 

Dziękuję Panie dyrektorze. Szanowni Państwo, w imieniu własnym i Radnych Województwa Lubuskiego 

jeszcze raz gratuluję wszystkim laureatom „Lubuskiego Konkursu Wiedzy o Samorządzie 

Terytorialnym”.  
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Przystępujemy do punktu 2, to jest do uchwalenia porządku obrad XXXVI Sesji Sejmiku Województwa 

Lubuskiego. Panie i Panowie Radni, projekt porządku obrad otrzymaliście Państwo wraz…. Szanowni 

Państwo, jeszcze raz. Na podstawie listy obecności stwierdzam, że na stan 30 Radnych Województwa 

Lubuskiego, na sesji obecnych jest 27, wobec czego Sejmik władny jest do podejmowania 

prawomocnych chwał. Jednocześnie informuję, że protokół z XXXV sesji został umieszczony na stronie 

internetowej www.sejmik.lubuskie.pl, a podczas dzisiejszej sesji jest wyłożony na stoliku Biura Sejmiku. 

Protokół przyjmiemy w końcowej części obrad sesji. Przypominam, że głosujemy przez naciśnięcie 

wybranego przez Państwa przycisku na urządzeniu do głosowania, a głos jest oddany, gdy lampka przy 

słowie „głosuj” zgaśnie. Proszę o kontrolowanie podczas sesji, czy świeci się lampka informująca nas 

czy urządzenie jest aktywne i przypominam by głosowania przy pomocy urządzeń odbywały się przy 

stole obrad.  

Szanowni Państwo, przystępujemy do punktu 2. 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 
Do punktu 2. 

Przyjęcie obrad porządku sesji.   

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: To jest uchwalenie porządku 

obrad XXXVI Sesji Sejmiku Województwa Lubuskiego. Projekt porządku Państwo Radni otrzymali wraz 

z zaproszeniem na sesję. Na wniosek Zarządu Województwa Lubuskiego proponuję rozszerzenie 

porządku obrad o: 

 Punkt 19a - Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zakup aparatury medycznej przez 

Szpital Wojewódzki Samodzielny Publiczny Zakład Opieki Zdrowotnej im. Karola 

Marcinkowskiego w Zielonej Górze – druk nr 439. 

 Punkt 39b - Stanowisko Sejmiku Województwa Lubuskiego w sprawie okresowego wyłączenia 

bobra spod ochrony oraz ograniczenie populacji bobrów na terenie Województwa Lubuskiego. 

 Punkt 39c - Stanowisko Sejmiku Województwa Lubuskiego w sprawie sytuacji na rynku 

biomasy w regionie związane z udziałem odnawialnych źródeł energii w ogólnej produkcji 

energii. 

 Punkt 39a - Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie nadania „Odznaki Honorowej za 

Zasługi dla Województwa Lubuskiego” – druk nr 440. 
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Równocześnie na wniosek Zarządu Województwa Lubuskiego, proponuję wykreślenie  
z porządku obrad: 

 

 Punkt 19 - Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zakup aparatury medycznej przez 

Samodzielny Publiczny Szpital dla Nerwowo i Psychicznie Chorych w Międzyrzeczu – druk  

nr 412. 

Projekty uchwał dostępne są na stronie internetowej www.sejmik.lubuskie.pl.  

Ponadto informuję, iż na stronie internetowej www.sejmik.lubuskie.pl dostępna jest 2 wersja projektów 

uchwał w sprawie: 

 dokonania zmian uchwały budżetowej Województwa Lubuskiego na 2013 rok – druk nr 423, 

 dokonania zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Lubuskiego na lata  

2013 -2024 – druk nr 424.  

Czy mają Państwo pytania, uwagi do proponowanego porządku obrad dzisiejszej sesji? Proszę do 

mikrofonu, bo nie słyszę. 

  

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: Czy punkt związany ze stanowiskiem, który żeśmy 

uzgadniali…   

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Tak, ja go wprowadziłem.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: Tak? Dobrze, w porządku.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: To jest punkt 39c  

- Stanowisko Sejmiku Województwa Lubuskiego w sprawie sytuacji na rynku biomasy w regionie. 

Wobec braku pytań i uwag poddaję  pod głosowanie rozszerzenie porządku obrad dzisiejszej sesji  

o punkt 19a. Jesteśmy gotowi?  

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zakup aparatury medycznej przez Szpital Wojewódzki 

Samodzielny Publiczny Zakład Opieki Zdrowotnej im. Karola Marcinkowskiego w Zielonej Górze – druk 

nr 439. Kto z Państwa Radnych jest za proszę podnieść rękę  i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest 

przeciw proszę podnieść rękę  i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał proszę podnieść rękę  

i nacisnąć przycisk niebieski.  

Za 25, przeciw 0, wstrzymało się 0.  

Stwierdzam, że w wyniku głosowania porządek obrad dzisiejszej sesji został rozszerzony o punkt 19a.  

 

http://www.sejmik.lubuskie.pl/
http://www.sejmik.lubuskie.pl/
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Poddaję pod głosowanie rozszerzenie porządku obrad dzisiejszej sesji o punkt 39a -  Podjęcie uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie nadania „Odznaki Honorowej za Zasługi dla Województwa Lubuskiego” 

– druk nr 440. Kto z Państwa Radnych jest za proszę podnieść rękę  i nacisnąć przycisk zielony. Kto 

jest przeciw proszę podnieść rękę  i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał proszę podnieść 

rękę i nacisnąć przycisk niebieski.  

Za 21, przeciw 0, wstrzymało się 0.  

Stwierdzam, że w wyniku głosowania porządek obrad dzisiejszej sesji został rozszerzony o punkt 39a.  

 

Poddaję pod głosowanie rozszerzenie porządku obrad dzisiejszej sesji o punkt 39b - Stanowisko 

Sejmiku Województwa Lubuskiego w sprawie okresowego wyłączenia bobra spod ochrony oraz 

ograniczenie populacji bobrów na terenie Województwa Lubuskiego. Kto z Państwa Radnych jest za 

rozszerzeniem porządku o punkt 39b, proszę podnieść rękę  i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest 

przeciw, proszę podnieść rękę  i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i 

nacisnąć przycisk niebieski.  

Za 24, przeciw 0, wstrzymało się 1.  

Stwierdzam, że w wyniku głosowania porządek obrad dzisiejszej sesji został rozszerzony o punkt 39b. 

Poddaję pod głosowanie rozszerzenie porządku obrad dzisiejszej sesji o punkt 39c - Stanowisko 

Sejmiku Województwa Lubuskiego w sprawie sytuacji na rynku biomasy w regionie związane  

z udziałem odnawialnych źródeł energii w ogólnej produkcji energii. Kto jest za… Proszę? Proszę 

bardzo.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Leszek Turczyniak: Panie Przewodniczący, co prawda 5 minut 

temu, mam taki projekt stanowiska, ale myślę, że należy się z tym wstrzymać, bo ono nie jest 

merytorycznie dobrze przygotowane łącznie z tym, że jest zbyt długie, zbyt dużo cyfr jest podane, które 

nie są prawdziwe do końca odnośnie ustawy i proponuję, żeby to stanowisko dopracować przez komisję 

rolnictwa, tak jak komisję gospodarki. Tak jak to było przedstawiane na komisjach, mieliśmy dostać do 

stanowisko prowizorium na weekend. Dostałem go teraz 5 minut temu, a podejrzewam, że reszta 

Radnych w ogóle nie ma. Tu nie zdążymy tego dopracować precyzyjnie, a niech mi Pan wierzy Panie 

Przewodniczący nie należy ośmieszać Sejmiku Województwa Lubuskiego. W związku z tym proponuje, 

żeby ten punkt wycofać z porządku obrad. Po prostu go nie przyjąć. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Proszę Pan Radny Robert 

Paluch.  
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Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: Jestem szokowany, no bo trudno było. Mieliśmy 

komisję, między innymi tu z kolegą w piątek. Był wniosek również komisji, żeby tym problemem się 

zająć. Rozmawiałem również telefonicznie z wiceprzewodniczącym Ireneuszem i osobą, która 

wieloletnim przewodniczącym i jakby no wychodziła naprzeciw i była wręcz zadowolona, żeśmy się za 

ten temat zabrali. To bardzo dobrze. No, ale też była debata rolna w piątek tutaj w urzędzie 

marszałkowskim. Problemem zajął się chyba najbardziej kompetentna osoba w tej kwestii zatrudniona 

w Urzędzie Marszałkowskim, dyrektor Departamentu Rolnictwa i ten projekt stanowiska jakby powstał. 

No bo kiedy miał powstać jak to tak naprawdę w piątek czy w czwartek, końcówka tygodnia można było 

by się w ogóle tym tematem zająć. Mamy dzisiaj projekt i jest uzgodniona sprawa z Przewodniczącym, 

żeby w przerwie spotkały się dwie komisje. Ostatnio jak pamiętam to tego rodzaju projekt tylko po 

wystąpieniu. Oczywiście uzasadniony Przewodniczącego dyrektora naszego kolegi Zaręby, żeśmy 

uzgodnili, udało się to stworzyć i nawet w taki dość w twardej formie. Uważam, że tematem trzeba się 

zająć, bo dochodzi już do sytuacji takich trochę kuriozalnych m.in. blokowanie dróg i utrudniania życia 

mieszkańców. Warto było, żeby ten problem w tym kierunku nie skalował, tylko bardziej eskalował albo 

był załatwiany w gabinetach urzędów. Uważam, że takowe stanowisko warto przyjąć. Tak jak Pan 

Przewodniczący zaproponował zrobić w przerwie spotkanie dwóch komisji i oczywiście go w stosowny 

sposób, jeśli Pan Leszek uzna wyłagodzić jeśli jest taka potrzeba i zasygnalizować wyraźnie, że jest 

problem w województwie lubuskim i nie tylko . Dziękuję.       

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Proszę, Pan Radny 

Ireneusz Ganczar.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Ireneusz Ganczar: To prawda Panie Przewodniczący. Sam byłem 

wnioskodawcą i wrzuciłem pomysł, żeby stanowisko Sejmik w tej kwestii przyjął. Natomiast to co dzisiaj 

otrzymaliśmy jest nie do przyjęcia.  Panie Przewodniczący to jest nie merytoryczne i jest dużo 

przekłamań. Myślę, że nawet jeśli byśmy się spotkali dzisiaj, to dwie komisje nie jesteśmy w stanie  

w ciągu 10 minut poprawić na tyle, żeby to było merytoryczne i wyłuszczyło to, o co tak naprawdę 

chodzi. Bo nie chodzi o to, żeby były dopłaty 100-150, bo nikt z nas nie wie, nie jest fachowcem w tej 

dziedzinie i my nie jesteśmy w stanie jako radni określić, czy 150 zł do megawatu opłaty rozwiąże 

jakikolwiek problem. Ja uważam, nie działajmy politycznie pochopnie, tylko działajmy merytorycznie. 

Mamy niedługo Komisję Gospodarki oraz Rolnictwa i tam po prostu wypracujmy dobre stanowisko, 

które przyjmiemy na następnej sesji. Jeżeli czekamy na ustawę o OZE to 2 lata, to możemy poczekać, 

ze stanowiskiem 2 tygodnie. Tak naprawdę to nie ma, na kolanie to nic z tego dobrego nie będzie. Tu 

Pan Przewodniczący Robert Paluch mówi o Debacie Rolnej. Nikt z nas na tej debacie nie był, bo nikt z 
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nas nie został nawet zaproszony na tą debatę, więc nie wiemy, o czym była mowa tak naprawdę, a 

dzisiaj mamy podjąć jakiekolwiek stanowisko. Dziękuję bardzo.      

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Jeżeli mogę to ze 

względów formalnych, bo tu są dwa stanowiska jak gdyby to należy zgłosić, może to zgłosić również 

radny o niewprowadzenie punktu 39c do porządku obrad. To tak nawiasem mówiąc. Proszę Pan Radny 

Grabarek i Radny Turczyniak.  

Radny Województwa Lubuskiego Grzegorz Grabarek: Panie Przewodniczący. Wysoka Rado. 

Problem biomasy nie powstał dzisiaj. Już debatowaliśmy na Walnym Zgromadzeniu Izb Rolniczych  

w Kalsku, gdzie były przekazane wiadomości dla Pani Poseł Sibińskiej. Już ta tematyka zaczęła ostro 

iść po blokadach w Skwierzynie, Baczynie i w całej Polsce. Ja na Komisji Rolnictwa zaproponowałem 

temat w sprawach różnych, którą przedstawił Pan przedstawiciel Izby Rolniczej, Pan Myśliwiec. 

Również był Pan Starosta Waldemar, który w tematyce jest zorientowany i przedstawił nam cały 

problem tej sytuacji. Na Komisji Gospodarki kolejny raz poprosiłem przedstawiciela firmy, której  

w szczególności dotyczy, który ma 3 zakłady i 450 ludzi zatrudnia, 150 tys. ton peletu i brykietu robi. 

Gdzie u rolników na polu zostało 20 tys. ton słomy przez to, że znowu jakaś niewidzialna ręka rynku, tak 

jak się to mówi, chce usprawnić naszą gospodarkę. Dzisiaj zaproponowałem Panu Przewodniczącemu 

Kołodziejowi, że takie stanowisko zrobimy, żeby było przygotowane na sesję. Będzie przerwa i je 

udoskonalimy. Taka była propozycja i to robimy konsekwentnie dalej, a co do robienia polityki to politykę 

robi sobie Pan Turczyniak i Pan Ganczar. My jako klub sprawiedliwości nie mamy po prostu…  

z wszystkimi możemy iść. Nie robimy polityki. Chodzi nam o ludzi, bo stoimy w miejscu i ludzie mają po 

prostu wymagalne spłaty za leasingi. Nie mają płacone, bo jakaś niewidzialna ręka w energetyce działa, 

że co polskie to trzeba zniszczyć. Takim przykładem jest Nowogród Bobrzański, młyn  

w Miłkowie, gdzie było 60 tys. produkcji i zostało wyciszone. Też to była sprawa polityczna Panie Irku?               

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Ja dziękuję Panie radny, ale 

ponieważ krótko proszę o odpowiedzi ale tylko w tym punkcie bo to jeszcze nie jest dyskusja. Proszę 

Pan Radny Czesław Fiedorowicz Przewodniczący Klubu PSL chciał zabrać głos.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Nie toczmy tej dyskusji politycznie. 

Oczywiście przeczytanie tego, ja w tej chwili przeczytałem stanowisko, tu jest tyle błędów 

ortograficznych, interpunkcyjnych, niedomówień w tym stanowisku, że przepraszam, ktokolwiek by 

redagował, no to wydaje mi się, że my musimy z tym wrócić, żeby to był dokument, który coś nam 
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pomoże i tym, którzy są tym zainteresowani pomoże, ale i z drugiej strony no też musimy się 

troszczyć o swój wizerunek, że jeśli o coś postulujemy, to w sytuacji gdzie my nie mamy wątpliwości 

co do danych zawartych czy posługiwania się pojęciami 17 pierwszego stopnia. To nawet jeśli takie 

pojęcie gdzieś występuje 17 pierwszego stopnia, no to nikt nie ma pojęcia czytając to o co chodzi  

17 pierwszego stopnia.   

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Szanowni 

Państwo, zanim udzielę głosu Panu Turczyniakowi. Otóż jest to punkt wprowadzany do porządku obrad. 

Po konsultacji z naszym radcą prawnym sprawa jest prosta. Nie musi być wniosku formalnego tylko jest 

taka sytuacja, że albo ten punkt przechodzi albo nie przechodzi. O tym zadecyduje głosowanie. 

Odczytam rozszerzenie porządku obrad o punkt 39c. Przystępujemy teraz do głosowania. Chcę 

przypomnieć, że były głosy popierające, żeby wprowadzić ten punkt na stanowisko Sejmiku. Były głosy, 

które mówiły, żeby to nie wprowadzić. Proszę, Pan Edward Fedko, Przewodniczący Klubu Radnych 

SLD. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Edward Fedko: Panie Przewodniczący. Wysoki Sejmiku. Sprawa 

jest niezwykle istotna, ważna dla wielu podmiotów gospodarczych i rzeczywiście stanowisko nie może 

być programem, nie może być uchwałą, która w punkty określa jakieś zadania, dofinansowania itd. Ma 

zwrócić uwagę na problem, aby przyspieszyć jego rozwiązanie. Stad też ja uważam, żeby nie odwlekać 

tego tematu, jeśli komisje chcą dopracować a myślę, że powinny je dopracować z udziałem 

Departamentu Gospodarki i Departamentu Rolnictwa, to takie stanowisko informujące o problemie  

i apelujące o szybkie podjęcie działań powinno być bez zbędnej zwłoki podjęte. Dziękuję.     

 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Proszę Pan 

Radny Ireneusz Ganczar jeszcze. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Ireneusz Ganczar: Panie Przewodniczący. Zarzucono mi, że ja 

tutaj nie działam dla interesu ludzi. Właśnie w interesie ludzi jest, żeby to stanowisko nakreśliło problem, 

a problem polega na tym, że dzisiaj tak naprawdę beneficjentem dopłat unijnych są firmy z Ukrainy, 

Białorusi, bo tam się kupuje biomasę. To, że my będziemy postulować o zwiększenie kwoty dopłaty to 

tylko tyle, że Ukraińcy będą bogatsi.   
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Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Szanowni Państwo, nie 

toczmy tutaj dyskusji merytorycznej nad tym punktem, bo nawet się nie zaczęła.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Ireneusz Ganczar: Panie Przewodniczący, problem polega na tym 

to stanowisko i ja się zgadzam z Panem Edwardem Fedko, ale ono na dzisiaj, ja nie wiem czy my 

jesteśmy w stanie, bo to trzeba nowe stanowisko napisać zupełnie z inną filozofią.    

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dobrze. Szanowni Państwo, 

uważam, że temat został wyczerpany. Mamy tutaj wniosek o rozszerzenie porządku obrad punkt  

39c -  Stanowisko Sejmiku Województwa Lubuskiego w sprawie sytuacji na rynku biomasy w regionie 

związane z udziałem odnawialnych źródeł energii w ogólnej produkcji energii. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: Panie Przewodniczący, ja chciałem złożyć 

oświadczenie, że Klub Prawa i Sprawiedliwości głosuje za wprowadzeniem takiego stanowiska, żeby 

ratować te miejsca pracy.   

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dobrze. Będzie głosowanie. 

Proszę bardzo, wobec tego wszyscy już wiedzą o co chodzi i nie widzę pytań, uwag. Kto jest za 

rozszerzeniem porządku o punkt 39c proszę podnieść rękę  i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest 

przeciw, proszę podnieść rękę  i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i 

nacisnąć przycisk niebieski.  

Za 15, przeciw 16, wstrzymało się 5.  

Stwierdzam, że punkt został wprowadzony. Przepraszam, że porządek dzisiejszej sesji…. Czyli nie 

wchodzi. Nie mamy bezwzględnej większości. Właśnie, czyli 15 za, nie 16. Wobec tego porządek 

dzisiejszych obrad sesji nie został rozszerzony o punkt 39c.  

Poddaję pod głosowanie wykreślenie z porządku obrad sesji punkt tj. podjęcie uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na zakup  aparatury medycznej przez Samodzielny Publiczny Szpital dla Nerwowo i 

Psychicznie Chorych w Międzyrzeczu – druk nr 412. Kto jest za wykreśleniem punktu  

19 proszę podnieść rękę  i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę  i nacisnąć 

przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski. 

Za 22, przeciw 1, wstrzymało się 1.  

Stwierdzam, że w wyniku głosowania z porządku obrad dzisiejszej sesji został wykreślony punkt 19. 

 

Szanowni Państwo, poddaję porządek obrad dzisiejszej sesji Sejmiku pod głosowanie wraz  

z przegłosowanymi zmianami. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem porządku obrad dzisiejszej 
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sesji  wraz z przegłosowanymi zmianami proszę podnieść rękę  i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest 

przeciw proszę podnieść rękę  i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał proszę podnieść rękę  

i nacisnąć przycisk niebieski. 

Za 22, przeciw 2, wstrzymało się 2.  

Stwierdzam, że w wyniku głosowania porządek obrad dzisiejszej sesji został przyjęty. 

Przystępujemy do punktu 3.  

Rozszerzony porządek obrad sesji stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Do punktu 3.  
Interpelacje i zapytania. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Interpelacje i zapytania. 

Proszę bardzo, Pan Radny Robert Paluch. Ponieważ dzisiejsza sesja jest dosyć obszerna  

w sprawozdania, ja proponuje żeby po porostu w pewien sposób syntetycznie zajmować głos. Proszę.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: Bardzo dobrze Panie Przewodniczący. Zwracam 

się z zapytaniem – ile samochodów służbowych jest na wyposażeniu Wojewódzkiego Urzędu Pracy. 

Rocznik, ilość, marka, cena zakupu i ile ten urząd zatrudnia kierowców, bądź ilu pracowników ma  

w zadaniach obsługę tych samochodów służbowych. To jest jedno zapytanie. Druga jest interpelacja.  

W związku z nieprawidłowościami jakie miały miejsce w swoim czasie, o które Najwyższa Izba Kontroli 

wytknęła jeśli chodzi o wynajem nieruchomości. Oczywiście temat znany, program Rozwój Obszarów 

Wiejskich na lata 2007-2013. Zwracam się wprost do Pani Marszałek. Pani ma pewnie wgląd do tych 

wszystkich protokołów i do tych kontroli, które miały miejsce. Zwracam się wprost, aby po tym 

programowaniu programu Rozwojów Obszarów Wiejskich, bo Urząd Marszałkowski krótko mówiąc nie 

trzyma już umowa po tym programowaniu, żeby tą umowę na ulicy Sulechowskiej wypowiedzieć  

i w stosowny sposób zawrzeć na nowe programowania, nową umowę albo w taki transparentny sposób 

zadowalający jakby no przede wszystkim w trosce i zadowalający jakby no ustawodawcę w tego typu 

zamówieniach. Bo ten, który został podpisany, Pani doskonale wie. Z resztą w swoim czasie Pani sama 

jako radna jeszcze tamtej kadencji bardzo krytycznie do tego się odnosiła. Tak, tak było proszę 

sprawdzić protokoły. Więc taka prośba, wypowiedzieć umowę i jeszcze raz przeprowadzić procedurę 

przetargu i wynająć obiekt na ten cel. Dziękuję bardzo.      

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuje. Proszę bardzo, 

Pan Radny Zbigniew Kościk.  
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Radny Województwa Lubuskiego Zbigniew Kościk: Także dosyć sprawnie, jeśli Państwo pozwolicie. 

Pierwsza kwestia, Pani Marszałek chciałem zapytać, ponieważ w mediach i Pani trochę tego tematu 

ostatnio unika. Jak wygląda stan wdrażania, przy czym mówimy o pewnej perspektywie programu 

międzyregionalnego Polska Zachodnia w nowej perspektywie oczywiście finansowej. Czy taki program 

będzie utworzony? Ewentualnie z jakim budżetem będziemy dysponowali. Przypomnę, że to był jeden  

z flagowych Pani pomysłów w tym zakresie i liczymy na informacje rzetelne w tej sprawie. Drugie 

pytanie. W ostatnich dniach w mediach pojawiło się kilka artykułów dotyczących promocji. Nie ukrywam, 

że to nie były tylko artykuły. To były także wzajemne inicjacje odpowiednich departamentów czy 

wydziałów Urzędu Miasta w Zielonej Górze i Urzędu Marszałkowskiego. Taki spór dotyczył przede 

wszystkim Regionu i gazety wydawanej przez prezydenta miasta Zielona Góra. Wzajemnie Państwo 

sobie liczycie ile razy Pan prezydent występuje w Gońcu Zielonogórskim, a ile razy Pani Marszałek  

w Regionie. Chciałem zapytać, jaki koszt, ile pieniędzy wydaliśmy w 2013 roku na zamieszczanie 

płatnych ogłoszeń w obu lubuskich dziennikach Gazeta Lubuska, Gazeta Wyborcza, a także w nowej 

szacie  Regionu. Proszę także o uwzględnienie wydatków w ramach 10 priorytetu wszystkich lubuskich 

programów unijnych, by je nie wymieniać. Pani Marszałek, że mamy ten nowy Region. Wszakże 

szkoda, że nie ma stopki redakcyjnej. Idziemy we właściwym kierunku. Naliczyłem tylko 3 razy jakby 

obecność Pani w tym Regionie. Od 2 lat opozycja jest nieobecna, mówię chyba w imieniu całej opozycji 

w tym periodyku. Cieszę się bardzo, że wypowiadają się w kwestii szpitala w Gorzowie. Pan Mirek 

Marcinkiewicz radny, Pani burmistrz Grażyna Stawowczyk, jeszcze radna. Mam nadzieje Pani 

Marszałek, że w tym względzie także te pewne wewnętrzne standardy ulegną zmianie. Ostatnie z tych 

publicznych pytań w zasadzie jako ciekawostkę, bo moi Państwo Komisja Rewizyjna zajmowała się 

ostatnio skargą związaną z nieszczęsną mapą. Nie wiem czy Państwo pamiętacie. Tego by Mrożek moi 

Państwo nie zaplanował. Na polecenie Urzędu 20 tysięcy map, może liczbę przekręciłem, urzędnicy, 

nożyczki, klej zaklejanie Gorzów małą literką, naklejanie dużą literką. Moi Państwo, bo to jest jakaś po 

prostu schizofrenia. Dla szczególnie Państwa Radnych z północnej części województwa dedykuje ten 

slajd. Ten slajd pokazuje wejście do budynku Lubuskiego Urzędu Wojewódzkiego w Gorzowie 

Wielkopolskim. Proszę zwrócić uwagę, że przy głównym napisie występuje wielki, w pełni okazały herb 

Gorzowa Wielkopolskiego. I przypominam Państwu, że Urząd Wojewody działa w oparciu o 

Konstytucję. Wojewoda jest przedstawicielem rządu w regionie i jedyną heraldyką, jaką powinien się 

posługiwać jest heraldyka Rzeczpospolitej Polskiej. Ewentualnie wsparta przez heraldykę wojewódzką. 

To tak na marginesie moi Państwo, bo tych 20 tysięcy map śni się pewnie wielu urzędnikom po nocach. 

Dziękuję, resztę złożę w postaci pisemnej. Dziękuję.  
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Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuje bardzo. Proszę 

Państwo Radni. Czyżby awaria oświetlenia? Proszę Pani Radna Winnicka, Pan Radny Zdzisław 

Paduszyński i Pan Radny Marek Zaręba. Proszę. 

 

Radna Województwa Lubuskiego Mirosława Winnicka: Zwracam się z zapytaniem o udzielenia 

odpowiedzi na pytania. Ile zostało podpisanych umów i jaka kwota została wydana w ramach 

podziałania 7.2. Wsparcie ekonomii społecznej? Ile ze środków zostało przekazane na wsparcie 

podmiotów ekonomii społecznej w podziałaniu na rozpoczęcie działalności, na wsparcie pomostowe 

przy zatrudnianiu na współdzielczą umowę o pracę, bądź umowę o pracę w przypadku pracowników 

spółdzielni socjalnych, wsparcie dla istniejących spółdzielni socjalnych? Ile zostało powołanych nowych 

spółdzielni socjalnych i ile zostało zatrudnionych w nich osób zagrożonych wykluczeniem społecznym? 

Poza danymi ilościowymi, proszę również o wskazanie poziomu dofinansowania wniosku  

i odpowiedniej kwoty, która została wydatkowana na cel utworzenia spółdzielni socjalnej i nowych 

miejsc pracy. Dnia 20 października 2009 Minister Rozwoju Regionalnego i Prezes Urzędu Zamówień 

Publicznych opublikował zalecenia dotyczące zastosowania klauzul społecznych w zamówieniach 

publicznych. W związku z tym, czy Urząd Marszałkowski oraz podległe mu jednostki organizacyjne 

stosują te zalecenia nie tylko co do projektów EFS-u. Ile w ciągu ponad tych ostatnich 3 lat zostało 

ogłoszonych zamówień publicznych z wykorzystaniem tego mechanizmu? Poproszę o dane dotyczące 

szczególnie Departamentu EFS-u poszczególnych projektów własnych w tym projektów systemowych 

realizowanych przez urząd lub jednostki mu podrzędne, dane dotyczące pozostałych beneficjentów 

poszczególnych programów w rozbiciu o zastosowanie art. 22 ust. 2 oraz art. 29 ust. 4 z ustawy Prawo 

zamówień publicznych wraz z kwotami przeznaczonymi na w/w zamówienia oraz ich zakresem. 

Jednocześnie proszę o informację, co sam Departament EFS-u ROPS w ramach realizowanego 

projektu systemowego, WUP w ramach prowadzonej rady partnerstwa na rzecz ekonomii społecznej 

zrobił, by wiedzę te uzyskali nie tylko beneficjenci projektu EFS-u, ale przede wszystkim instytucje 

publiczne. W przypadku organizacji szkoleń proszę o przekazanie listy instytucji, których 

przedstawiciele brali w nich udział. Czy w ramach działań na rzecz ekonomii w regionie powstała jakaś 

lista dystrybucyjna wspomagająca listę oferentów dla zapytań ofertowych i zamówień, która jest 

dystrybuowana w Urzędzie Marszałkowskimi jego jednostkach. Dnia 23 maja 2011 zostały wydane 

wytyczne Ministerstwa Pracy i Polityki Społecznej do przygotowania i realizacji wieloletniego planu 

działania na rzecz promocji i upowszechniania ekonomii społecznej oraz rozwoju instytucji sektora 

ekonomii społecznej i jej otoczenia w regionie. Zwracam się do Zarządu o przedstawienie 

harmonogramu działań zrealizowanych w zakresie tworzenia tego programu. W szczególności zaś w 

zakresie powołania zespołu i etapów prac nad tym programem. W ramach tworzenia programu 
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stworzona została diagnoza, która wydaje się nie mieć nic wspólnego z zapisami wskazanymi w 

wytycznych Ministerstwa Pracy i Polityki Społecznej.  

23 maja 2011 r. zostały wydane wytyczne Ministerstwa Pracy i Polityki Społecznej do przygotowania  

i realizacji wieloletniego planu działań na rzecz promocji i upowszechniania ekonomii społecznej oraz 

rozwoju instytucji sektora ekonomii  społecznej i jej otoczenia w regionie. Zwracam się do Zarządu o 

przedstawienie harmonogramu działań zrealizowanych w zakresie tworzenia tego programu, w 

szczególności zaś w zakresie powołania zespołu i etapów prac nad tym programem. W ramach 

tworzenia programu stworzona została diagnoza, która wydaje się nie mieć nic wspólnego z zapisami 

wskazanymi w wytycznych Ministerstwa Pracy i Polityki Społecznej, a jest kopią zleconego wcześniej 

przez ROPS dokumentu stan i perspektywy lubuskiej ekonomii społecznej. Jest to o tyle dziwne, że w 

województwie lubuskim program ten powstawał jako ostatni zatem można było się wzorować na 

istniejących programach, które w wyczerpujący sposób pokazały podejście do sektora ekonomii 

społecznej i wyłączenia społecznego. W związku z tym proszę o udzielenie informacji ile w 

województwie działa podmiotów ekonomii społecznych? Jak jest ich forma prawna, status 

funkcjonowania, chodzi mi o te działające, zawieszone, czy w likwidacji? Ile zatrudniają osób? Z jakich 

środowisk pochodzą ich pracownicy? Jaki jest ich obszar działania? Jaka jest ich sytuacja 

ekonomiczna? Jakie istnieją możliwości w zwiększeniu zatrudnienia osób zagrożonych wykluczeniem 

społecznym w tych instytucjach i organizacjach? W dokumencie przyjętym uchwałą Nr 168 z 2006 roku 

Zarządu Województwa Lubuskiego z dnia 12 lutego 2013 niestety nie znajdujemy takich danych.  

Na stronie zaś projektu systemowego realizowanego przez ROPS znajduje się zakładka - szacowania  

i zapytania ofertowe. Dlaczego nie ma tu całej historii zapytań, a przede wszystkim ich wyników, bo tak 

wychodzi, że tych zapytań nie ma od 2009 roku. Czy jest to powszechna praktyka, że zapytania są 

poumieszczane pośród aktualności, które nie są umieszczone w porządku chronologicznym. Czy 

zapytania nie powinny znaleźć się także w Biuletynie Informacji Publicznej jednostki realizującej projekt 

tj. ROPS? Czy taka praktyka występuje w innych projektach realizowanych przez ROPS i czy taka 

praktyka jest powszechnie stosowana w innych projektach systemowych realizowanych przez Urząd 

Marszałkowski i jego jednostki organizacyjne. Wskazany wcześniej plan działań składa się z diagnozy 

i planu jako jednego dokumentu. Proszę o wyjaśnienie dotyczące przeprowadzonej procedury wyboru 

wykonawcy tego programu? Czy w tym przypadku nie mamy do czynienia z kilkoma zapytaniami 

ofertowymi, których celem jest uniknięcie przeprowadzenia zamówienia publicznego w oparciu o zapisy 

ustawy Prawo zamówień publicznych. Dziękuję. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Proszę 

Pan Wiceprzewodniczący Zdzisław Paduszyński. 
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Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Zdzisław Paduszyński: Pani Marszałek, 

Panie Wicemarszałku była taka opinia o Pani Marszałek, że kolej jest Pani oczkiem w głowie w tej 

chwili. Ja miałbym taką prośbę. W publikatorach takie było zdanie i ja bym miał taką prośbę, czy jest 

przewidziane udrożnienie kolei Zielona Góra - Gubin biegnącej przez Krosno, a konkretnie szynobus. 

Czy istnieje taka możliwość, żeby tam biegł szynobus? Ja miałbym taką prośbę żeby to nie było po roku 

2020, bo po roku 2020 może ruszy obwodnica Krosna, więc ten kontakt ze światem będziemy mieli 

natomiast w tej chwili przydałby się ten inny kontakt ze światem w postaci kolei, szynobusu. Dziękuję 

bardzo.  

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Proszę 

bardzo Pan Radny Marek Zaręba.  

Radny Województwa Lubuskiego Marek Zaręba: Ja chciałbym poprosić Panią Marszałek Polak, żeby 

wzorem innych województw zaprosiła Ministra Zdrowia, nie musi to być Pan Arłukowicz, może to być 

Pan Neumann, może to być Minister Rzemek. Chodzi o to, że rozpoczęły się konsultacje społeczne w 

sprawie zmian w ochronie zdrowia, zmian ważnych w ważnych ustawach. Na podlaskim odbyła się taka 

konferencja, robocze spotkanie z dyrektorami szpitali z tego województwa z Ministrem Arłukowiczem. 

Myślę, że możemy być następnym województwem, które by któryś z tych wymienionych przeze mnie 

Ministrów odwiedził, po to żeby porozmawiać i o problemach tych, które występują już teraz. Mam na 

myśli np. szpital gorzowski, a jednocześnie, żeby dyrektorzy mogli przekazać swoje uwagi, co do 

nowych projektów, które budzą nasz niepokój, ponieważ zmieniają w zasadniczy sposób jakby bieg 

tego co mówimy, co nazywamy opieką zdrowotną. Dziękuję. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Zgłosiły się 

3 osoby. Pan Radny Leszek Turczyniak, Radny Ganczar i Pan Radny Fiedorowicz.    

Radny Województwa Lubuskiego Leszek Turczyniak: Szanowny Panie Przewodniczący, Szanowna 

Pani Marszałek, Wysoki Sejmiku zgłaszam interpelację odnośnie Programu Rozwoju Bazy Sportowej 

Województwa Lubuskiego na lata 2013-2015. Brakuje w tym programie m.in. takiego wniosku Pana 

Burmistrza Krosna. Jest tu brak ujęcia zadania dla gminy Krosna Odrzańskiego budowa bieżni 

sprinterskiej, rozbiegu skoku w dal wraz z piaskownicą oraz rzutni do pchnięcia kulą przy gimnazjum w 

Krośnie. Uzasadnię treść interpelacji. Burmistrz gminy Krosno Odrzańskie Marek Cebula zgłosił zadanie 

w ramach Programu Rozwoju Bazy Sportowej Województwa Lubuskiego do dyrektora Departamentu 

Infrastruktury Społecznej. Budowa bieżni sprinterskiej jest nieodzownie potrzebna przy tym gimnazjum. 

Z karty zgłoszeniowej wynika, że termin rozpoczęcia tej inwestycji zaczyna się w czerwcu 2013, kończy 

się w sierpniu 2013. Wniosek prosty, że mieści się w przedsięwzięciach w Programie Bazy Sportowej 
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Województwa Lubuskiego. Cały koszt tej inwestycji to jest 131 000. Z tego obiektu będzie korzystać 

około 1000 dzieci z ościennych szkół i klubów. Uchwała, którą będziemy dziś podejmować, w 

załączniku nie ma ujętego tego zadania. Mam pytanie do Pana dyrektora Mirosława Glaza, który 

odpowiada za ten Departament. Jakie kryteria były brane pod uwagę przy ocenie kart zgłoszeniowych 

inwestycji Rozwoju Bazy Sportowej w Województwie Lubuskim? Ile zgłoszeń zostało 

niezakwalifikowanych i proszę podać nazwę wnioskodawców oraz wartość zadania? Szanowni Radni, 

ja mam taki niedosyt jeżeli chodzi o Komisję, które nie uczestniczą merytorycznie, w poszczególnych 

komisjach, że jest bardzo ubogi program dla nas do wglądu, żeby cokolwiek zobaczyć co wynika z 

dokumentów. I tu należało jeżeli chodzi o Komisję Kultury i Sportu należało po prostu więcej materiałów 

dołączyć choćby dlatego,  podać ilu było tych wnioskodawców, żeby można było spojrzeć. Ja wiem, że 

będąc członkiem Komisji Kultury i Sportu można zapytać, natomiast ja takiej wiedzy nie mam i proszę 

dyrektorów departamentów po prostu  więcej materiałów dawać w tym temacie, czy w innym, żebyśmy 

mogli z tych komisji nie merytorycznych mieli trochę więcej materiałów. Dziękuję.   

Przewodniczący Sejmiku  Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Proszę Pan Radny 

Ireneusz Ganczar.  

Radny Województwa Lubuskiego Ireneusz Ganczar: Panie Przewodniczący, Pani Marszałek, 

Wysoka Rado. Ja króciutko, po zimie stan dróg jest jak każdy widzi. Chciałem prosić Zarząd Dróg 

Wojewódzkich o pilne naprawy, remont, przebudowy dróg 297 miejscowość Stypułów, Borów Wielki tam 

jest jak ser szwajcarski, kto jeździ to tam można koła pogubić, miejscowość Wrociszów tam jest 

potrzebna przebudowa, bo była inwestycja robiona też jest stan fatalny. Droga 293 Borów Wielki do 

Nowego Miasteczka droga fatalna. Bardzo proszę jeżeli to jest, jak najszybciej naprawić te dziury. 

Dziękuję. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Proszę 

Pan Radny Czesław Fiedorowicz.  

Radny Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz:  Pani Marszałek, Panie Przewodniczący 

kontynuując sprawy drogowe, rzadko zgłaszam, ale ostatnio wiele osób do mnie kierowało ten problem. 

Chodzi o drogę wojewódzką, która prowadzi przez Gubin do mostu granicznego, czyli ulica Lubelska, 

Wyspiańskiego rzeczywiście ona ma duży poziom nachylenia, jest na tyle zniszczona i nawet sąsiedzi z 

Niemiec zwracają się z zapytaniem i się dziwią, że ta droga nie podlega jakiemuś remontowi. Ja myślę, 

że to jest w jakiejś fazie przygotowania szerszego zadania dlatego prosiłbym o informację kiedy to 

zadanie i w jakim zakresie zostanie przeprowadzone? Natomiast do Pani Marszałek zwracam się z 

prośbą, by z kilku powodów od naszych uczelni wyższych województwa w kolejnej interpelacji, a nie 



17 

 

mamy tych uczelni zbyt wiele, poprosić, wyegzekwować jakiś rozsądny plan działania na najbliższe lata 

2014-2020. Do wszystkich nas docierają informacje dotyczące zagrożeń demograficznych, problemów 

odpływu, czy też niedoboru studentów, ale jednocześnie jesteśmy świadkami pewnych kontrowersji 

wokół tego czy i na ile dobrze inwestycje dotyczące rozwoju tych szkół są lokowane w tych szkołach czy 

i na ile one dobrze odpowiadają na zapotrzebowanie regionów i na ile one są dobrą ofertą dla 

absolwentów szkół wyższych naszego województwa. Są też kontrowersje, co do niektórych inwestycji 

choćby w energetyce, czy nie doszło do powielenia pewnych zadań w Sulechowie i w Zielonej Górze, 

albo też innych inwestycji. Mam świadomość, że mamy dokument jakim jest Strategia Województwa 

Lubuskiego, ale wiemy o tym, że w przyszłej perspektywie jeszcze więcej pieniędzy powinno być 

kierowane na wyższe uczelnie. W związku z tym zanim będą składane wnioski i będziemy rozstrzygali 

czy na tą inwestycję w jednym, drugim, trzecim parku technologicznym powinno być realizowane takie 

zadanie, czy też inne, które jest priorytetowe, a które nie. Powinniśmy zażądać tego by rektorzy tych 

kilku uczelni. Mamy ich tak niewiele, by drogą konsensusu uzgodnili jakiś wspólny plan pokazali gdzie 

są kontrowersje, a z drugiej strony też odpowiedzieli na te wyzwania, które są wyzwaniami 

współczesności i wyzwaniami pewnego profilu naszych szkół. Ja myślę, że do końca nie wiemy jaki jest 

profil Wyższej Szkoły Zawodowej w Gorzowie, jaki jest profil Wyższej Szkoły Zawodowej w Sulechowie. 

Nie próbuję negować tego, jak one sobie radzą, ale w odpowiedzi na pytanie, czy one sobie poradzą 

wobec tego kataklizmu demograficznego rodzi się bardzo palące pytanie dotyczące takich kierunków, 

które będą przyciągały młodzież spoza województwa lubuskiego, przy pewnym odpływie. Ja myślę, że 

to, że  my będziemy kierowali te środki unijne z naszych programów daje szansę i powód do tego, by od 

tych uczelni oczekiwać takiego planu na lata 2014-2020, co będzie w pewnym sensie uprzedzało pewne 

kontrowersje. Prosiłbym też o to, by w tym planie uwzględnić, na ile inwestycje, które zostały 

przeprowadzone na potrzeby uczelni wyższych, odpowiadają rzeczywiście tym wyzwaniom. Mówię o 

tych zrealizowanych. I ostatnia rzecz pamiętajmy też o tym. Ja szanuję bardzo otwartość, ale widzimy 

bardzo istotne impulsy uczelni wyższych z Wrocławia, Poznania, które dosyć mocno ingerują na nasz 

rynek edukacyjny, a szansa nasza by lubuskie uczelnie zaistniały w sąsiednich województwach jest 

absolutnie zerowa. W związku z tym nie powinniśmy być zbyt hojni by Uniwersytet Wrocławski, 

Poznański czy też politechniki doposażać z pieniędzy, które są dla regionu województwa lubuskiego. Na 

koniec pytanie trochę retoryczne, wybiegające na dzień jutrzejszy, a jednocześnie do Pana 

Przewodniczącego, bo przyszły Regionalny Program Operacyjny jest chyba równie ważny jak Strategia 

Województwa Lubuskiego, by zechciała Pani uwzględnić, by dla nas Radnych taka debata szkoleniowa, 

ale też możliwość poza tą ogólną dyskusją, która jutro będzie i niektórzy z nas być może dostaną 

szansę zabrania 5- minutowego głosu w trakcie debaty o RPO, żeby można było uzgodnić tak jak 

mieliśmy fajne szkolenie i debatę nad Strategią, nad Regionalnym Programem Operacyjnym można 
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było przeprowadzić szerszą dyskusję, byśmy mogli składać wnioski, byśmy nie licytowali się z innymi 

podmiotami ponieważ to na nas spadnie pewna odpowiedzialność. Ten dokument, który jutro będzie 

przedmiotem prezentacji jest nam bardzo ogólnie znany. Być może jest to też trochę naszej winy. Jest 

to pewna prezentacja pierwsza, ale ja zwracam się z taką prośbą i pytaniem o to by rzeczywiście w 

stosownym momencie najlepiej jeszcze tego półrocza takie szkolenie, gdzie wiodącym tematem będzie 

RPO na lata 2014 było zorganizowane i Pana Przewodniczącego też o to proszę. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dobrze, dziękuję bardzo. 

Dziękuję Państwu. Przypominam, iż odpowiedzi na interpelacje, zapytania zostaną udzielone w formie 

pisemnej w ustawowym terminie. Przystępujemy do punktu 4.  

Zapytania złożone przez radnych na piśmie stanowią załącznik nr 4 do protokołu. 

Do punktu 4.  

Informacja na temat bieżącej pracy Zarządu Województwa Lubuskiego. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Ze względów 

organizacyjnych przewiduję na godzinę 14.00-14.10 krótką przerwę i później będziemy kontynuować 

obrady. Proszę bardzo Pani Marszałek Elżbieta Polak. 

Marszałek Województwa Lubuskiego Elżbieta Polak: Panie Przewodniczący, Dostojni Radni. Proszę 

Państwa w okresie międzysesyjnym Zarząd 5-krotnie odbył swoje posiedzenia. Podjęliśmy 52 uchwały 

oraz 85 różnych stanowisk, w różnych sprawach. Te najbardziej istotne tak krótko Państwu przedstawię. 

Ogłoszenie konkursu już kolejnego dla mikro, małych firm. 4 000 000 - to są już ostatnie kontraktacje. 

Chcemy Lubuski Regionalny Program Operacyjny zakontraktować w całości, do końca tego roku.  

W przyszłym roku już tylko rozliczenia. Będą to projekty innowacyjne bez robót budowlanych, czyli 

nowoczesne innowacyjne, nowe technologie. Została też podjęta decyzja o przyznaniu dofinansowania 

projektu, który jest realizowany w metodologii „zaprojektuj – wybuduj, Ochrona przeciwpowodziowa 

zlewni Kanału Siedlickiego” ponad 16 000 000 cały projekt dofinansowanie 11 372 000 projekt Państwu 

znany, bo już o procedowaniu informowałam tutaj kilka razy. W działaniu 2.5 zostało przyznane 

dofinansowanie w wysokości 11 700 000 do 4 projektów do Funduszy Poręczeń Pożyczkowych 

działania okołobiznesowe, są to instrumenty takiej pomocy zwrotnej, odnawialnej, które w naszym 

regionie dosyć dobrze funkcjonują. W ramach EFS ogłosiliśmy konkurs zamknięty w działaniu 7.2.2. 

wsparcie właśnie ekonomii społecznej. Były pytania również dzisiaj, w tym zakresie dosyć szczegółowe. 

Pozwolę sobie odpowiedzieć na piśmie, ale warto też zwrócić uwagę, że w tych ostatnich dwóch latach, 

a właściwie w ciągu ostatniego roku bardzo dużo udało się zrobić z harmonogramu. Powstało takich 20 
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spółdzielni ekonomii społecznej, ale o szczegółach jeszcze odpowiadając na interpelacje chociaż na 

niektóre, te najważniejsze. Również w działaniu 7.2.1 aktywizacja zawodowa i społeczna osób 

zagrożonych wykluczeniem kwota 1 274 000 i też kolejny konkurs i  kwota 849 000 na aktywizację też 

zawodową w kolejnym konkursie w EFS. To są działania podjęte przez Zarząd na jednym z ostatnich 

posiedzeń. Została też przygotowana, podjęta uchwała w sprawie podziału środków Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych kwota ponad 3 000 000 złotych. Departament 

Ochrony Zdrowia wnioskował i uzyskał akceptację na zakup sprzętu medycznego dla Szpitala w 

Zielonej Górze zakup giętkiego ureterorenoskopu oraz zakup aparatu KTG. Z innych ważniejszych 

spraw, to jest dotacja przyznana z budżetu województwa na wkład do projektów własnych. Tam gdzie 

już jest decyzja podjęta przez Ministerstwo Kultury i Dziedzictwa Narodowego to jest projekt Teatru w 

Gorzowie Wielkopolskim kwota na wkład własny ponad 50 000 i Muzeum Etnograficzne w Ochli 

dofinansowanie na wkład własny 70 853. Małe granty działanie na rzecz osób starszych w Nowej Soli 7 

000 to jest oferta PKPS. Oferta Szkolnego Związku Sportowego Ziemia Lubuska na realizację turnieju 

koszykówki . W tamtym roku to był taki turniej piłki nożnej dla gimnazjum teraz jest „Basket-Gim” projekt 

współfinansowany przez dwa departamenty, Lubuski Regionalny Program i Program Operacyjny Kapitał 

Ludzki i „Aktywni 2010”, „Świebodzińska 10-latka” 3 000 mały grant na maraton. Zespół do spraw 

przekształceń, realizujemy krok po kroku harmonogram przekształcenia Szpitala w Gorzowie w spółkę. 

Działa 16 osobowy zespół taki interdyscyplinarny składający się z pracowników różnych 

departamentów. Każdy uzyskał zadanie do wykonania na piśmie z tego jest rozliczany. Odbyły się 

dwukrotnie posiedzenia, w których również uczestniczy kancelaria prawna i firma ekonomiczna. Co 

udało się do tej pory osiągnąć? Zatrudnione są firmy zewnętrzne. Powstały zespoły, które prowadzą 

negocjacje z wierzycielami, do 180 wierzycieli zostały skierowane pisma. My też uczestniczymy jako 

członkowie Zarządu w tych rozmowach, tam gdzie jest potrzeba interwencji z dużymi wierzycielami tak 

jak ENEA, PGNiG. Udało się problemy zażegnać gdzie groziło nam, od piątku mieliśmy już nie mieć 

energii. Przeprowadziliśmy też taką akcję promocyjną w Gorzowie, 40 tys. ulotek o tym w jakiej formie 

będzie działał Szpital ponieważ znana jest umowa spółki i regulamin spółki. 2 kwietnia jak już Państwo 

wiecie, wcześniej informowaliśmy na naszej stronie i w newsletterze,  nie udało się zarejestrować 

Szpitala jako spółki, z różnych przyczyn. Przede wszystkim w trakcie jest inwentaryzacja, brakuje 

niektórych dokumentów, boo przypomnę, że możemy uzyskać dotację na zobowiązania, które powstały 

przed 31 grudnia 2009 roku. Nie wszystkie dokumenty, zwłaszcza księgowe, zostały przechowane, bo 

jest 5 lat na przechowanie tych dokumentów i to stwarza nam problemy. Można te dokumenty 

odtworzyć, poszukujemy w bankach, ponieważ dotacja może być uzyskana na te zobowiązania, które 

były zaciągnięte na restrukturyzację zgodnie z Programem Restrukturyzacji, w Szpitalu nie ma też tego 

programu restrukturyzacji. Poszukuje Wojewoda u siebie w dokumentach i myślę, że to uda nam się 
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rozwiązać w najbliższych dniach. Tak żeby w tym półroczu cały harmonogram skutecznie zrealizować i 

przeprowadzić to przekształcenie bezpiecznie. Z najważniejszych spraw to Pakt Socjalny, który został w 

Szpitalu podpisany ze związkami zawodowymi, bo to przysparzało nam niestety najwięcej problemów i 

pochłonęło najwięcej czasu. Zielonogórski Szpital uzyskał certyfikat szpitala bezpiecznego. To jest 

bardzo ważne. Prowadzimy również rozmowy z Bankiem Gospodarstwa Krajowego, ponieważ na tą 

różnicę pomiędzy dotacją uzyskaną z Ministerstwa Zdrowia, a faktycznymi zobowiązaniami Szpitala w 

Gorzowie możemy uzyskać niskoprocentowy kredyt Banku Gospodarstwa Krajowego. Takie spotkanie 

odbyło się 26 marca. Oferta jest przez bank przygotowywana. 2 kwietnia odbyła się konferencja 

prasowa w Gorzowie, gdzie przedstawiliśmy w Szpitalu stan zaawansowania prac. Bilans jest badany. 

Do końca kwietnia będzie zakończenie badania bilansu Szpitala. Szpital zbilansował się na koniec roku 

wynik jest dodatni plus prawie 4 mln złotych. Negocjacje trwają, nie ma jakichś poważnych zakłóceń. 

Harmonogram jest realizowany. Rozpoczęły się też prace nad Lubuską Strategią Zdrowia zgodnie z 

intencją Sejmiku. Uchwała była podjęta na ostatniej sesji. Zostały podsumowane prace zrealizowane w 

tym okresie i wyznaczone zadania dla Zespołu jak również pracowników Departamentu na nową 

perspektywę. Są dokumenty krajowe i tutaj od razu odpowiem na interpelację Pana Radnego. Jak 

najbardziej takie spotkanie jest potrzebne właśnie nawet w kontekście tworzenia strategii, którą piszemy 

sami, we współpracy z Wojewódzkim Urzędem Statystycznym. Mamy już doświadczenie, ponieważ 

pracowaliśmy nad dokumentem w tej perspektywie. Ważność strategii kończy się na koniec 2013 roku i 

takie zaproszenie wystosujemy i poświęcimy sporo uwagi zmianom jakie są planowane w ochronie 

zdrowia, ponieważ nadzorujemy jednostki ochrony zdrowia, 16 takich jednostek samorządu 

wojewódzkiego, dla których jesteśmy organem tworzącym. Jest to dla nas niezwykle ważne, bo tu 

występują największe problemy, które wymagają naszego największego zaangażowania. 

Świętowaliśmy Międzynarodowy Dzień Teatru w taki sposób niekonwencjonalny, zaprosiliśmy teatry 

amatorskie, które działają w województwie lubuskim. Z sukcesem okazuje się budujemy społeczeństwo 

informacyjne. Otrzymaliśmy duże wyróżnienie, ja osobiście, ale uważam, że to jest dla nas wszystkich 

nagroda. Gratuluję również i dziękuję wszystkim, którzy przyczynili się do zdobycia „Złotej Anteny”  w 

kategorii Człowieka Roku. Kapituła 30 niezależnych ekspertów doceniła i wyróżniła nasz region, który 

dwa lat co najmniej wyprzedza pozostałe regiony. Szerokopasmowe lubuskie to jest jedyne rozwiązanie 

w Polsce w takiej metodologii. Pomorskie wzięło z nas przykład. Inne regiony same budują, tworzą 

własne spółk,i bądź też tworzą partnerstwo publiczno-prywatne, a nam udało się pomnożyć 52 000 000  

z Lubuskiego Regionalnego Programu Operacyjnego razy 3, bo projekt jest o wartości 152 000 000, 

także w takim towarzystwie jak TVN, Kamil Durczok mogliśmy odebrać ważną nagrodę. Przewozy 

Regionalne sukces olbrzymi, ponieważ ugoda ze Skarbem Państwa w przyszłorocznym budżecie jak 

zapewnia Minister Finansów w ramach ugody zostaną wypłacone środki, o które zabiegaliśmy tutaj w 
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regionie w Bad Muskau podczas Konwentu rozmawialiśmy z Ministrem Infrastruktury Sławomirem 

Nowakiem i jak  widać skutecznie, bo jest podpisana ugoda co prawda przed sądem, ale czasami 

trzeba. Nie ma wyjścia. Dług historyczny w spółce samorządowej 800 000 000 utrudniał nam bardzo 

prowadzenie działalności, ale spółka też poprawia swoje wyniki, co warte jest odnotowania. Wynik 

dodatni po raz pierwszy za 2011 rok i zmniejsza się stan zadłużenia. Zresztą my też bardzo dużo 

inwestujemy Państwo zresztą doskonale o tym wiecie. W ramach naszych wieloletnich planów to są 

olbrzymie środki finansowe nie tylko na inwestycje, ale również dopłacamy do przewozów rocznie 

ponad 30 prawie 40 mln . 20 marca w Strzeleckim Ośrodku Kultury odbyło się spotkanie z cyklu wielu 

spotkań. Program Rozwoju Obszarów Wiejskich jest bardzo aktywny. Uczestniczy praktycznie w 

każdym powiecie, gdzie pokazuje swoje działania podjęte w tej perspektywie z myślą również  nie tylko 

ich promocji, ale również kontynuacji w nowej perspektywie. 21 marca ważna konferencja „Renowacja 

budynków i modernizacja obszarów zabudowanych” na naszym uniwersytecie również z naszym 

udziałem. Samorząd reprezentował Wicemarszałek Jacek Hoffmann. Spotkanie grupy roboczej 21 

marca. Grupa Robocza ds. Krajowej Sieci Obszarów Wiejskich z udziałem Stanisława Tomczyszyna, 

gdzie zostały omówione planowane przedsięwzięcia jeszcze w tym okresie programowania. Mamy już 

przygotowaną umowę, porozumienie na obchody Dni Województwa, w ostatni weekend czerwca 29 i 30 

w Gorzowie Wielkopolskim. Dzisiaj mamy podczas obrad w uchwale budżetowej przekazanie już dotacji 

do organizatora Regionalnego Centrum Animacji Kultury. Impreza odbędzie się  w ciągu 2 dni na 

Bulwarze Nadwarciańskim Zachodnim i Wschodnim. Moc atrakcji, na naszej stronie informowaliśmy 

wielokrotnie, ale również uczcimy w trakcie tych dni Rok Lutosławskiego. Odbędzie się koncert w 

Filharmonii i w ogóle wiele koncertów. Już dzisiaj Radnych zapraszam. Proszę o 29 i 30 czerwca o 

wpisanie do swoich kalendarzy, planów zajęć również takie zajęcie atrakcyjne. 25 marca w siedzibie 

Urzędu odbyło się posiedzenie Kapituły „Olimp Lubuski” z udziałem Przewodniczącego, Radnego 

Czesława Fiedorowicza. Kapituła ustaliła termin składania wniosków 13 maja. Nasze lotnisko w 

Babimoście uzyskało kolejny certyfikat. Tym razem na rok. Spełniamy standardy lotniska użyteczności 

publicznej, lotniska cywilnego. Nie chcę nikogo kablować, ale kilka większych lotnisk w Polsce nie 

posiada takiego certyfikatu, także jest to bardzo ważny dla nas dokument. W Gorzowie w ramach wielu 

spotkań również odbyło się to bardzo ważne 2 kwietnia z kombatantami, którzy działają w licznych 

organizacjach, a w tej kadencji udało się pogodzić te organizacje one są teraz zjednoczone w ramach 

Lubuskiej Rady Kombatantów i faktycznie zaplanowałam tam godzinę, a trwało to chyba 4 godziny. 

Potrzebują takich spotkań, potrzebują podkreślenia, że są potrzebni w regionie, że są ważni dla nas i 

też zachęcam do udziału w licznych uroczystościach organizowanych przez lubuskich kombatantów. 

Nie możemy o tym zapominać. Ważna konferencja odbyła się 3 kwietnia dotycząca możliwości 

finansowania projektów w zakresie gospodarki niskoemisyjnej na infrastrukturę transportową projekt 
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Lubuskie Trójmiasto. W ramach tego projektu konferencja była sfinansowana i konsultacje podziału 

środków unijnych. Jutro więcej na ten temat. Odbędą się duże konsultacje dla wszystkich szczebli 

samorządów, gmin, powiatów również radni wojewódzcy otrzymali zaproszenie. Zarząd tydzień temu 

przyjął założenia Regionalnego Programu Operacyjnego. Mamy 11 osi priorytetowych. Jutro w 

szczegółach to przedstawimy. Udało się w ramach konsultacji w Warszawie zwiększyć naszą pulę z 728 

mln na 788 mln. Konsultacje są otwarte. Dalej zabiegamy o zwiększenie zwłaszcza z Krajowej Rezerwy 

Programowej, bo mamy wyznaczonych w strategii 8 obszarów wymagających wsparcia z uwagi na 

położenie to przygraniczne, ale również są to powiaty zagrożone bezrobociem strukturalnym, 5 

powiatów z 25% zagrożeniem to jest Krosno, Żagań również strzelecko-drezdenecki, powiat 

nowosolski, Wschowa, która też traci swoje funkcje gospodarcze między innymi z uwagi na to 

wykluczenie. Agrotravel - Wicemarszałek Tomczyszyn uczestniczył 5-7 kwietnia w Kielcach, gdzie 

promujemy również nasz region. Były też dzisiaj pytania dotyczące utworzenia połączenia kolejowego 

Zielona Góra – Guben, są prowadzone takie rozmowy. Aktywnie uczestniczy w spotkaniach również 

Radny Wojewódzki Leszek Turczyniak. Prace nadzoruje Wicemarszałek Jacek Hoffmann, tak że to są 

realne plany. Myślę że uda się to połączenie faktycznie odtworzyć. W sprawie winnicy. W tym roku 

budujemy drogi wewnętrzne, ogrodzenie i studnie. Powstaje więc winnica, powstaje projekt na budowę 

winiarni. 18 kwietnia podczas wizyty w Gubinie, gdzie odbędzie się posiedzenie Komisji Gospodarki 

zaplanowana też jest wizyta na takiej winnicy w Guben, żebyśmy mogli korzystać z doświadczeń 

naszych sąsiadów. Spotkałam się też wspólnie z Członkiem Zarządu Panem Tomczyszynem, z 

wicewojewodą Janem Świrepo rozmawialiśmy nie tylko o melioracji, ale również o zmianach w systemie 

ochrony zdrowia związanych przede wszystkim z ratownictwem medycznym także żeby wypracować już 

kolejne działania w naszym harmonogramie dotyczy to m.in. konkursu, który miał się nie odbyć, który 

nie odbył się dzięki naszemu stanowisku między innymi i staraniom Sejmiku, ale czas biegnie szybko 

także trzeba być przygotowanym. Powstały dwa konsorcja i tego też dotyczyły rozmowy, nie tylko 

melioracji. 10 kwietnia i nie tylko w tym dniu wszyscy pamiętaliśmy o tragicznych wydarzeniach w 

Smoleńsku. Ja również uczestniczyłam, członkowie Zarządu też w różnych w regionie wydarzeniach 

upamiętniających te dramatyczne wydarzenia. O założeniach mówiłam, są przyjęte. Jutro są pierwsze 

konsultacje. Wspólnie z Radnym, Przewodniczącym Euroregionu Czesławem Fiedorowiczem 

uczestniczyłam w posiedzeniach Komitetu zarówno Rządowego jak i Międzyregionalnego Współpracy 

Przygranicznej, międzypaństwowego można powiedzieć Polska-Niemcy. W tym okresie ja jestem 

współprzewodniczącą więc ciąży na nas specjalna taka odpowiedzialność. Rozmawialiśmy nie tylko o 

zmianach demograficznych w Unii Europejskiej, ale również porównywaliśmy systemy administracyjne 

tutaj na pograniczu naszych regionów polskich i landów niemieckich. Warto przy tej okazji powiedzieć, 

że faktycznie do regionu lubuskiego ten niż demograficzny już zajrzał na uczelnie wyższe. Studentów 
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mieliśmy jeszcze nie tak dawno w 2006 -  36 tys. w regionie. W tej chwili w 2011 to już jest 23 tys. także 

olbrzymi spadek. Nie tylko myślę z powodu niżu demograficznego. W regionie lubuskim będziemy mieli 

na pewno mniej mieszkańców. W perspektywie 2050 w Polsce o 8% mniej mieszkańców, ale w Unii 

Europejskiej więcej o 5% także gdzieś się wymieszamy po prostu, nie ma granic. Być może dlatego 

żeby sprostać tym wyzwaniom również na poziomie regionalnym będziemy musieli baczniej przyjrzeć 

się narzędziom, które realizujemy w zakresie polityki społecznej, prorodzinnej i o tym właśnie przez dwa 

dni obradował Komitet. Również w tym samym czasie odbyło się posiedzenie w Kazimierzu Dolnym 

Komitetu Monitorującego Program Operacyjny Kapitał Ludzki i w tym spotkaniu wziął udział 

Wicemarszałek Maciej Szykuła, natomiast Wicemarszałek Jacek Hoffmann 12 kwietnia uczestniczył w 

uroczystych obchodach Święta Wojsk Inżynieryjnych w Krośnie Odrzańskim. Debata - „Wspólna 

polityka rolna”, która skupiła tutaj na tej sali bardzo duże grono lubuskich nie tylko rolników również 

stowarzyszeń, organizacji związanych z rolnictwem. Tutaj uczestniczył Pan Stanisław Tomczyszyn 

Członek Zarządu, a naszym gościem specjalnym była Wiceminister Rolnictwa Zofia Szalczyk. 13 

kwietnia w obchodach 73 rocznicy Zbrodni Katyńskiej uczestniczył Wicemarszałek Maciej Szykuła, który 

również w niedzielę uczestniczył w bardzo ważnej uroczystości „Człowiek człowiekowi”, która odbyła się 

w Gorzowie Wielkopolskim. To już kolejna edycja, a w niedzielę też pracowaliśmy, ale w przyjemny 

sposób. W promieniach wiosennego słońca, które to słońce sprowadziła nam Giełda Zielonogórska 

Rolno-Towarowa. Jak wcześniej zaznaczyłam PROW jest bardzo aktywny i bardzo dziękuję dla Pana 

Wicemarszałka Tomczyszyna i dla pracowników Departamentu, bo pracownicy jak wojsko są bardzo 

aktywni. Jeżeli Pan Radny jeszcze pozwoli króciutko jeszcze odniosę się do tych odpowiedzi, które już 

dzisiaj, jeżeli chodzi o WUP, koszty floty samochodowej odpowiemy na piśmie to wymaga 

przygotowania. PROW wynajem Sulechowska, wygasa umowa w przyszłym roku. Prowadzimy już też 

takie działania. Jesteśmy prawnie przygotowani, żeby kompleksowo rozwiązać sprawę wynajmu dla 

wszystkich departamentów funduszowych. Czekamy tylko na zatwierdzony budżet bo z pomocy 

technicznej będziemy mogli opłacać te dzierżawy, także ten problem będzie rozwiązany. Jak wygląda 

plan wdrażania Polska Zachodnia. Mamy przyrzeczenie i również podczas ostatnich moich konsultacji w 

Ministerstwie potwierdzenie, że w czerwcu ta strategia powinna zostać przyjęta. Tutaj na tej sali Pani 

Minister zapewniła, że nasze projekty będą finansowane ze specjalnych funduszy na poziomie 

krajowym to jest dla nas bardzo ważne, także monitorujemy ten proces, bo te projekty są najbardziej 

kapitałochłonne i jeżeli uda się faktycznie przypilnować, żeby cały Korytarz Środkowoeuropejski, czyli 

S3, czyli już są decyzje podjęte Szczecin-Lubawka, ale również gospodarcze wykorzystanie Odry, 

modernizacja Odry, „Odrzanka” cała, sieci energetyczne, usługi wysokospecjalistyczne w leczeniu 

chorób nowotworowych. Jak te projekty będą finansowane na listach projektów kluczowych w 

funduszach krajowych, to wtedy 800 mln euro, które mamy do dyspozycji ramach Regionalnego 
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Programu będziemy mogli faktycznie wykorzystać na regionalne zadania, bo te makroregionalne będą 

realizowane w ramach Polski Zachodniej. Wydanie „Regionu” jest finansowane właśnie w ramach 

pomocy technicznej z funduszy, takie wydałam polecenie, żeby również w „Regionie” były ogłoszenia, 

żeby nie ponosić dodatkowych wydatków i finansują ten nakład tegoroczny, który po przetargu wynosi 

197 tys. złotych Departamenty PROW, LRPO, EFS, RYBY, departamenty funduszowe. Pani Radna 

Winnicka, ekonomia społeczna, co mówiłam wcześniej 20 spółdzielni już mamy, są to również CIS-y, 

które zostały w ramach tego działania 7.2.2 powołane, natomiast co do szczegółów umowa partnerska 

od 1 marca także tak szybko efektów nie należy się spodziewać, ale są to działania, które wcześniej nie 

były podejmowane także bardzo dynamicznie w tym zakresie departament realizuje harmonogram. O 

kolei mówiłam, również sprawa zaproszenia Ministra Zdrowia, zmiany w systemie ochrony zdrowia. 

Monitorujemy bardzo mocno. Program Rozwoju Bazy Sportowej z przyczyn formalnych odpadł ten 

wniosek, także też na piśmie odpowiemy. Myślę, że należy powrócić z tym wnioskiem, nie spełniał 

kryteriów formalnych. Stan dróg, Zarząd Dróg Wojewódzkich wystąpił o zwiększenie środków 

finansowych na kwotę 1 500 000 złotych w związku z koniecznością naprawy niemalże wszystkich dróg 

wojewódzkich. Widzimy ten problem i Zarząd na najbliższym posiedzeniu się tym zajmie. Również 

sprawa drogi w Gubinie do mostu granicznego. To w ramach tych konsultacji odpowiemy na to pytanie.  

No i problem olbrzymi, który Radny Fiedorowicz tutaj zgłosił, współpracy i wspólnych działań naszych 

uczelni, bo to co powiedziałam demografia jest bezlitosna już w tej chwili odnotowaliśmy olbrzymi 

spadek studentów. Musimy zadbać o ten nasz potencjał inteligentny, bo w oparciu o nasze potencjały 

inteligentne będziemy budować Regionalny Program Operacyjny na nową perspektywę, a ten potencjał 

niestety gdzieś nam znika, gdy nie ma współpracy. Naszą konkurencją są uczelnie zewnętrzne, które 

nas otaczają. My musimy wewnątrz współpracować, a nie budować jakiejś konkurencji i słuszny 

wniosek i się przychylam do niego i będziemy się starać wyegzekwować taki plan współpracy, bo 

jednak rozgrywającym my jesteśmy. Bo to w ramach Regionalnego Programu płyną do uczelni 

olbrzymie pieniądze, możemy mieć na to wpływ. Bardzo Państwu dziękuję. Jeżeli są jeszcze pytania. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo Pani 

Marszałek. Proszę bardzo Pan Radny Zbigniew Kościk.  

Radny Województwa Lubuskiego Zbigniew Kościk: Korzystając z okazji, że jest Pani Marszałek. 

Cieszę się, że Pani wydała polecenie, by w „Regionie” były drukowane ogłoszenia, to trochę 

przypomina „Ranczo” znany zapewne film. Proszę też wydać polecenie, by tam od czasu do czasu 

przynajmniej była obecna opozycja.  

Marszałek Województwa Lubuskiego Elżbieta Polak: Myślę, że słuszna uwaga. 
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Radny Województwa Lubuskiego Zbigniew Kościk: Pani Marszałek, a to tak na marginesie. 

Marszałek Województwa Lubuskiego Elżbieta Polak: Głos opozycji wyraźnie pokaże jak dobre są 

działania koalicji rządzącej.  

Radny Województwa Lubuskiego Zbigniew Kościk: Świetnie bo zaraz będziemy o tych skutecznych 

działaniach koalicji rządzącej mówili. Pani Marszałek czy Państwo rozważacie powołanie, powstanie 

wspólnego departamentu wdrażania środków unijnych w nowej perspektywie finansowej? Rozwiązanie 

takie strategiczne, bo przypomnę jedno z województw już taki zamysł realizowało, właśnie, że jakby 

zmieniła się struktura tych funduszy. Jest tu w tym względzie okazja, a konkretnie chciałbym dopytać w 

odniesieniu do restrukturyzacji Szpitala w Gorzowie. To taki pomysł, do którego Państwo 

przywiązywaliście, mam nadzieję, dalej przywiązujecie ogromne znaczenie. Nie znający się na materii 

byłem poddawany informacjom, że wszystko jest zapięte na ostatni guzik, że wszystko śmiga prawda, 

wszystko jest policzone itd.  Rozpisane co do dnia i godziny i chciałbym zapytać, żeby Pani wzmocniła 

tę część, w której odnosi się Pani do tego dlaczego w tym względzie mamy niedoczas i to już zapewne 

opóźnienie kilkutygodniowe albo kilkumiesięczne i jakby w nawiązaniu do tego, bo ostatni taki myślnik 

na jednym ze slajdów była przytoczona informacja, że miało miejsce spotkanie Pani Marszałek z Panem 

Ministrem Neumannem. No i zapewne poza sympatyczną rozmową Państwo rozmawialiście tak 

dosadnie o kasie. Jeszcze w tym ostatnim, pierwszym w nowej szacie „Regionie” jest informacja, że 

województwo w różny sposób, w wyniku dotacji, umorzeń, pożyczek itd. może liczyć na 130-150 nawet 

milionów złotych. Chciałem zapytać Panią, czy te liczby cały czas obowiązują? Czy Pan Minister 

Neumann powiedział tak województwo za ten program w różny sposób te pieniądze otrzyma? Dziękuję.    

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Szanowni 

Państwo. 

Marszałek Województwa Lubuskiego Elżbieta Polak: To może odpowiem tak krótko.  

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Proszę bardzo Pani 

Marszałek.   

Marszałek Województwa Lubuskiego Elżbieta Polak: Bo pytania były dosyć obszerne, ale postaram 

się już tak krótko rzeczowo, bo o wizycie w Ministerstwie wydaje mi się, że już informowałam na 

ostatniej sesji. Bardzo dobre spotkanie, rzeczowe, olbrzymia przychylność Ministerstwa trzeba to 

naprawdę dobrze wykorzystać. Ta kwota nie jest zagrożona 130-150 dlatego, że ona wynika wprost z 

ustawy. Po pierwsze, nietrudno jest oszacować ile uda się pozyskać środków na zobowiązanie cywilno-

prawne ponieważ to wymaga negocjacji złotówka do złotówki. Złotówka wynegocjonowana to w 
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nagrodę złotówka z Ministerstwa. To bardzo ostrożnie szacujemy, natomiast te zobowiązania, które 

zostały spowodowane pożyczkami zaciągniętymi na restrukturyzację, no to one są jasne. W tej chwili 

jest 80 mln pożyczka udzielona przez samorząd wojewódzki, 34 - Raiffeisen niespłacone, publiczno-

prawne też są policzone i pożyczka w BGK i to one dają tą kwotę, o której ciągle mówimy. Te cywilno-

prawne to zostawiliśmy sobie tam margines, niewiele na 90 mln liczymy 15, że kwotę 15 mln możemy 

pozyskać. To wszystko zależy teraz od samego Szpitala, od dokumentacji jaka jest w Szpitalu, bo my 

już jesteśmy przygotowani posiadamy wszystko. Teraz spływają dokumenty, jest walka o dokumenty, 

które są wewnątrz jednostki. To pytanie, jeżeli chodzi o Regionalny Program prowadzone są w tej chwili 

negocjacje, rozmowy. Zmiany organizacyjne zostały już przeprowadzone. Od kilku miesięcy jest nowy 

Departament Rozwoju Regionalnego, jest Wydział, który się zajmuje przygotowaniem programu 

Regionalnego Programu Operacyjnego. Nie będzie jednego departamentu, będzie jeden program 

dwufunduszowy, ale nie chcemy psuć tego co dobrze funkcjonuje. Będą dwa departamenty Lubuskiego 

Regionalnego Programu i Europejskiego Funduszu Społecznego i każdy z programów będzie miał 

swoje osie priorytetowe. wyznaczoną również alokację, ale to jest dynamiczne. My też konsultujemy z 

Ministerstwem czy będzie zgoda, czy nie zobaczymy. Porównujemy się też do innych. Wybierzemy 

najlepsze rozwiązanie na pewno ten Wydział przekształci się z czasem gdy będzie już program przyjęty 

w Biuro Zarządu, bo będziemy instytucją zarządzającą również dla EFS, bo w tej chwili tylko instytucją 

pośredniczącą, więc będzie więcej pracy też na poziomie już instytucji zarządzającej. Bo w tej chwili 

takiego biura nie ma. Ja jestem biurem instytucji zarządzającej dla LRPO, a dla EFS jest Pan 

Wicemarszałek Szykuła, a gdy już te programy zejdą do całkowitego zarządzania na naszym poziomie 

takie biuro będzie potrzebne. Zakładamy, że będą dwa departamenty. Nie wyobrażam sobie pracy przy 

takich programach, przy takiej kwocie potężnej 800 mln euro w jednym departamencie 200 osobowym,  

byłoby to niezwykle trudne.  

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo, wobec 

braku pytań i uwag uznaję, że Sejmik przyjął informację do wiadomości. Szanowni Państwo na naszej 

stronie www.sejmik.lubuskie.pl zostały zamieszczone informacje na temat aktualnego stanu wdrożenia 

programów współfinansowanych ze środków Unii Europejskiej dla województwa lubuskiego na lata 

2007-2013. Jeżeli ktoś ma ochotę proszę się z tymi informacjami zapoznać. Mamy również dyrektorów 

departamentów. Proponuję przejść sprawnie do punktu 5, a następnie do punktu 6. 

Informacja na temat bieżącej pracy Zarządu stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Informacje na temat aktualnego stanu wdrażania programów współfinansowanych ze środków Unii 

Europejskiej dla Województwa Lubuskiego na lata 207-2013 stanowią załącznik nr 6 do protokołu.. 
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Do punktu 5.    

Informacja o sytuacji finansowej jednostek ochrony zdrowia. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Mamy Pana Tomasza 

Wróblewskiego zastępcę Dyrektora Departamentu Ochrony Zdrowia. Czy macie Państwo pytania do 

tego punktu. Nie widzę wobec braku pytań i uwag uznaję, że Sejmik przyjął informację do wiadomości. 

Dziękuję bardzo, proszę punkt 6. 

Informacja o sytuacji jednostek ochrony zdrowia stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Do punktu 6.     

Sprawozdanie z działalności w 2012 roku Okręgowego Inspektoratu Pracy w Zielonej Górze. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Mamy Pana Franciszka 

Grześkowiaka Okręgowego Inspektora Pracy w Zielonej Górze. Proszę o syntetyczną informację Panie 

dyrektorze. 

Okręgowy Inspektor Pracy w Zielonej Górze Franciszek Grześkowiak: Dziękuję Panie 

Przewodniczący. Panie Przewodniczący, Pani Marszałek, Wysoki Sejmiku, może na początek biorąc 

pod uwagę te uroczyste chwile, które mnie tu na początku spotkały, chciałem Prezydium Sejmiku  

i wszystkim Radnym Wysokiego Sejmiku Lubuskiego podziękować za odznaczenie. Zarządowi, Pani 

Marszałek również za wyróżnienie mnie. W tym roku we wrześniu będę miał 40 lat pracy zawodowej  

i wszystkie 40 lat pracy przepracowałem na terenie województwa zielonogórskiego i gorzowskiego  

i lubuskiego dzisiaj także tutaj 40 lat swojej pracy w tym województwie w różnym charakterze 

przepracowałem. Wracając do działalności Okręgowego Inspektoratu w roku ubiegłym. Ja pozwoliłem 

sobie w marcu przekazać oczywiście zgodnie z ustawą, Pani Marszałek otrzymała sprawozdanie z 

działalności Okręgowego Inspektoratu Pracy, a wszystkim Radnym za pośrednictwem Pani dyrektor 

Jurczak przekazałem w formie elektronicznej również to sprawozdanie i dziękuję za to, że w kilku 

zdaniach można tutaj się odnieść. Ja nie będę mówił o jakichś tam szczegółach naszej działalności, bo 

tego jest sporo i nie chcę tutaj Państwu zawracać głowy. Chciałbym tylko o kilku najistotniejszych takich 

charakterystycznych sprawach dla naszego województwa powiedzieć. Przeprowadziliśmy w roku 

ubiegłym prawie 3000 kontroli, w niecałych około 2 400 przedsiębiorstwach i u pracodawców. 

Zrealizowaliśmy łącznie 47 tematów kontrolnych w tym 34 rutynowe oraz interwencyjne tematy. 

Stwierdziliśmy w roku ubiegłym prawie 9 400 nieprawidłowości dotyczących tematyki bezpieczeństwa i 

zdrowia w pracy. W tym głównie przygotowania  pracowników do pracy, maszyn i urządzeń 
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technicznych, stanowisk i procesów, urządzeń i instalacji energetycznych. Ponad 9 000 

nieprawidłowości w zakresie szerokorozumianej prawnej ochrony stosunku pracy, w tym głównie umów 

o pracę, w ogóle stosunków pracy, świadectw pracy, czasu pracy, przygotowania do pracy, 

wynagrodzeń za pracę i innych świadczeń ze stosunku pracy. Ujawniliśmy prawie 2 500 wykroczeń 

przeciwko prawom pracownika. Pociągnęliśmy do odpowiedzialności ponad 1 040 pracowników. 

Skierowaliśmy 142 wnioski do sądu, 592 postępowania mandatowe. W 23 przypadkach skierowaliśmy 

zawiadomienia do prokuratora. Z roku na rok proszę Państwa poszerzamy naszą działalność 

prewencyjną. W roku ubiegłym zrealizowaliśmy i w tym roku będziemy kontynuować 9 bardzo szerokich 

programów prewencyjnych oraz zaplanowaliśmy, w roku ubiegłym żeśmy zrealizowali, w tym roku 

zaplanowaliśmy 7 konkursów różnego rodzaju promujących pożądane postawy w zakresie ochrony 

pracy skierowane do różnych środowisk z tym związanych. Z takich charakterystycznych niezbyt 

sympatycznych spraw kilka rzeczy jeśli chodzi o nasze województwo. W roku ubiegłym w 58 zakładach 

pracy stwierdziliśmy, wydaliśmy ponad 200 decyzji nakazujących wypłatę prawie 4 400 000 złotych 

zaległych świadczeń stosunku pracy i to jest wzrost w stosunku do 2011 roku aż o 41% jeśli chodzi o 

kwotę. Tutaj od razu chcę powiedzieć, żeby była jasność sprawy: 84% tych zaległości dotyczyły 10 

największych zakładów pracy. W roku ubiegłym zanotowaliśmy wzrost wpływu do nas skarg 

pracowniczych. O 7%, jeśli chodzi o liczbę skarg i o prawie 10%, jeśli chodzi o problemy zawarte w 

skargach. W roku ubiegłym wpłynęło do 1.158 skarg, zawierających 2.183 problemy różnego rodzaju. 

Głównie skargi dotyczyły wynagrodzeń i świadczeń stosunku pracy, ponad 40%. Nawiązywania, 

rozwiązywania stosunku pracy, prawie 24% i warunków pracy niecałe 15%, prawie 9% dotyczyło czasu 

pracy. Kto się skarżył, proszę Państwa? Byli pracownicy 41% skarg, pracownicy imiennie aktualnie 

zatrudnieni ponad 25%, skargi anonimowe niecałe 25% i 4% to skargi związków zawodowych. Jeśli 

chodzi o anonimy, to generalnie rzecz biorąc to skargi anonimowe, które dotyczą bezpośrednich 

zagrożeń zdrowia i życia, czyli tam, gdzie jest to realne bezpośrednie zagrożenie. Tam podejmujemy 

działania interwencyjne i tam, gdzie jest mowa o niewypłaceniu świadczeń stosunku pracy. Te działania 

w trybie skargowym są rozpatrywane pomimo, że to są anonimy. Natomiast w pozostałych przypadkach 

też, jeśli jest możliwość zlokalizowania zakładu pracy, ale to już nie w trybie skargowym, tylko w trybie 

normalnego planowania kontroli. Wypadki przy pracy, proszę Państwa tutaj są optymistyczne wieści,  

porównując dwa ostatnie lata w roku ubiegłym nastąpił prawie siedmio procentowy spadek liczby 

wypadków przy pracy w województwie lubuskim, z 3055 na 2841. Wypadki śmiertelne, te najbardziej 

tragiczne zdarzenia także spadły z 13 w roku 2011 do 9 w roku 2012. I wypadki te ciężkie również z 28 

na 24 liczba wypadków spadła. Chcę jeszcze Państwu powiedzieć już kończąc i będę gotowy do 

odpowiedzi na pytania, jeśli będą Państwa Radnych. Chcę powiedzieć, że my, jako Inspekcja Pracy 

jesteśmy już jednym z niewielu urzędów państwowych, gdzie udzielamy na bardzo szeroką skalę porad 
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i to skierowanych do wszystkich zainteresowanych. Chcę powiedzieć, że w roku ubiegłym o porady 

zwróciło się do nas prawie 30 tys. podmiotów. Udzieliliśmy, prawie bez mała 36 tys. porad różnego 

rodzaju w tym 33 tys. porad prawnych i ponad 3 tys. porad dotyczących technicznego bezpieczeństwa 

pracy. Większość to były oczywiście porady telefoniczne 83%, osobiste około 15% oraz mailowe i 

listowne około 2%. Kto korzystał z tych porad, proszę Państwa? 62% to są pracownicy, pracodawcy i 

przedsiębiorcy około ¼ oraz byli pracownicy i inne podmioty około 10% tych porad. Mówiąc o tym, że 

prowadzimy coraz szersze działania prewencyjne i promocyjne, bo one dają szansę dotarcia do 

szerszego grona zainteresowanych. Chcę powiedzieć, że już 28 kwietnia br. już od kilkunastu lat na 

świecie i w Europie, a od prawie 10 lat w Polsce jest uznany ten dzień, jako dzień kiedyś ofiar 

wypadków przy pracy, a w Polsce od prawie 10 lat, jako dzień bezpieczeństwa i zdrowia w pracy. Co 

roku organizujemy z tego tytułu konferencję. W tym roku 25 kwietnia, w czwartek będzie konferencja na 

Uniwersytecie, na auli Wydziału Mechanicznego Uniwersytetu Zielonogórskiego. Wszystkich 

zainteresowanych serdecznie na tę konferencję zapraszam. Tytuł konferencji: „Ograniczanie 

negatywnych skutków narażenia na szkodliwe czynniki środowiska pracy”. To tyle. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo, Panie 

Dyrektorze. Proszę, Pan Zbigniew Kościk.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Zbigniew Kościk: Szybciutko. Panie Dyrektorze, korzystając  

z okazji chciałbym zapytać o swoistą patologię, jaką obserwujemy na rynku pracy i związana ona jest  

z zanikaniem tak zwanych umów kodeksowych na rzecz umów cywilnoprawnych. Ponieważ część  

z tych umów cywilnoprawnych w swoim brzmieniu ma charakter wybitnie kodeksowy i to jest naruszenie 

prawa. Na ile Państwo reagujecie na tę patologię? I druga sprawa: czy Państwo przyglądacie się także 

funkcjonowaniu popularnych tak zwanych kontraktów zawieranych z lekarzami, pielęgniarkami w 

szpitalach, w tym także obu szpitalach wojewódzkich? Przypomnę, że w obu kwestiach pracownicy są 

w sytuacji nie do pozazdroszczenia. Nie korzystają z żadnych uprawnień. Tu patrzę na Państwa 

dziennikarzy i podobny proceder dotyczy także mediów. Proszę powiedzieć, jak się Inspektorat Pracy 

odnosi do tego typu sytuacji, że za chwilę kodeks pracy będzie dokumentem nie obowiązującym nikogo. 

Nie tylko w województwie, ale w całym kraju. Przypomnę jednocześnie, że te tak zwane umowy są 

powszechnie nazywane „śmieciowe”. Dziękuję. 

 

Okręgowy Inspektor Pracy w Zielonej Górze Franciszek Grześkowiak: Bardzo dziękuję za to 

pytanie. Chciałbym powiedzieć, że my od wielu lat tej problematyce się przyglądamy i tam, gdzie 



30 

 

zdaniem inspektorów pracy umowy, które są zawierane i tutaj nie można mówić o pracownikach, 

dlatego że pamiętajcie Państwo o tym, iż strona umowy cywilnoprawnej, czyli ten, który podpisał umowę 

zlecenie bądź umowę o dzieło, czy jest na kontrakcie, on nie jest pracownikiem w rozumieniu Kodeksu 

pracy. Jest zleceniobiorcą. W związku z tym tutaj trudno mówić o pracownikach. Trudno mówić o 

ingerencji, jeśli chodzi o treść tych umów. Natomiast, jeśli chodzi o cechy umowy i  one są w art.. 23 

Kodeksu pracy wymienione, jakie cechy muszą zaistnieć, żeby można było uznać daną umowę, jako 

umowę o pracę. Chcę Państwu powiedzieć, że kilka lat wcześniej żeśmy dosyć ostro działali w tym 

zakresie w znaczeniu takim, że skierowaliśmy sprawę nawet do sądu o uznanie tych umów cywilnych, 

jako umowy o pracę. I chcę powiedzieć tutaj Państwu, że z roku na rok wyroki sądów były coraz 

bardziej liberalne. W związku z tym w ostatnich latach nawet ewidentne sprawy przed sądami 

przegrywaliśmy nawet narażając się na koszty sądowe, z których tutaj nawet sąd nas nie zwalniał przy 

przegranych sprawach w tym zakresie. Wynika to z czego, proszę Państwa? Wynika to z tego, że przed 

sądem pracownicy, którzy...Inspektor pracy może wnieść sprawę do sądu nawet wbrew pracownikom. 

Nie musi się pytać pracowników, występując z pozwem do sądu o uznanie danej umowy  

z pracownikiem. Mówię o zleceniobiorcy w tym przypadku. O uznanie jego umowy, jako umowy o pracę, 

jeśli uznał, że takie przesłanki istnieją. Ale, jeżeli przed sądem ta osoba nie poprze stanowiska 

inspektora pracy, to inspektor pracy tę sprawę napracując się i będąc 10 razy, czy 15 razy na 

rozprawach przegrywa sprawę narażając się jeszcze na koszty związane z prowadzeniem tej sprawy. 

W związku z tym mamy środki prawne, ale te środki prawne są takie bym powiedział, miękkie.  

A mianowicie, możemy wystąpić do danego pracodawcy, czy przedsiębiorcy o uznanie jakiejś 

konkretnej umowy za umowę o pracę, ale jeśli tutaj nie będzie chęci po stronie pracownika, konkretnej 

osoby o uznanie takiej umowy, jako umowy o pracę, a najlepiej jakby sam wystąpił z pozwem,  

a jesteśmy w stanie i w wielu przypadkach proponujemy tym osobom, żeby w porozumieniu  

z inspektorem pracy, z naszymi prawnikami wystosowały pozew i ewentualnie powołały się na ustalenia 

inspektora pracy w tym przypadku. Jeżeli takiego działania nie będzie, to sądy nie zaczną orzekać  

o tym, że to są de facto umowy o pracę, a nie umowy cywilnoprawne, to ja sądzę, że tutaj będzie walka 

z wiatrakami. A cały problem polega na tym, że to jest kwestia i o tym piszą też w gazetach, 

dziennikarze piszą o tym, że jeśli ktoś, kto nie miał pracy ma jakąkolwiek pracę, gdzie może zarobić 

pieniądze, to on jakby jest...A często nawet nie rozumie, nie widzi różnicy na początku pomiędzy 

umową cywilną, a umową z Kodeksu pracy. A jeśli chodzi o „umowy śmieciowe”, to definicja tych umów 

jest też różna. Ja ostatnio się spotkałem z taką definicją jednego z przewodniczących organizacji 

związkowej, że dla niego „umową śmieciową” jest każda umowa poza umową o pracę na czas 

nieokreślony. Pozostałe umowy to są umowy takie, bym powiedział wątpliwe, jeśli chodzi rozumienie. 

Dlatego byłbym tutaj...Zresztą prawo polskie nie ogranicza długości umów na czas określony i często 
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ludzie mylą umowę zlecenie z umową o pracę na czas określony. Natomiast umowę o dzieło mylą  

z umową o pracę na czas wykonania określonej pracy, ponieważ takie umowy też w Kodeksie pracy 

istnieją. W każdym razie przyglądamy się. Jeszcze tylko kończąc. W tym roku mamy jeden z tematów 

kontrolnych w całym kraju zresztą, w tym i u nas właśnie przyglądanie się tym umowom. I będziemy  

w tym roku, jest taka wola, taka linia w tej chwili w naszym urzędzie, żeby w tym roku bardzo 

szczegółowo i w sposób taki dynamiczny się tym zagadnieniom przyglądać.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Wobec 

braku pytań i uwag uznaję, że Sejmik przyjął sprawozdanie do wiadomości.  

 

Sprawozdanie z działalności w 2012 roku Okręgowego Inspektoratu Pracy w Zielonej Górze stanowi 

załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Szanowni Państwo! Ogłaszam przerwę do 14:30, a później rozpoczynamy dalsze obrady. Dziękuję 

bardzo. 

 

Przerwa. 

Po przerwie.  

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Szanowni Państwo! Proszę 

zająć miejsca. Po dłuższej przerwie wszyscy są zrelaksowani, wobec tego proponuję przejść do  

punktu 7.  

 

Do punktu 7. 

Sprawozdanie z realizacji Lubuskiego planu Działań na Rzecz Zatrudnienia na rok 2012. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Mamy Pana Łukasza 

Hudziaka, Zastępcę Dyrektora do Spraw Rynku Pracy i Doradztwa Zawodowego Wojewódzkiego 

Urzędu Pracy. Czy są pytania, uwagi do przedstawionego sprawozdania? Proszę Pana Roberta 

Palucha o opinię Komisji. 

 

Sprawozdanie z realizacji Lubuskiego planu Działań na Rzecz Zatrudnienia na rok 2012 stanowi 

załącznik nr 9 do protokołu. 
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Przewodniczący Komisji Gospodarki i Rozwoju Województwa Robert Paluch: Opinia pozytywna. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Wobec braku 

pytań i uwag uznaję, że Sejmik przyjął sprawozdanie do wiadomości.  

 

Do punktu 8.              

Sprawozdanie za 2012 rok z wykonania Uchwały Nr XVI/97/2000 Sejmiku Województwa 

Lubuskiego z dnia 17 kwietnia 2000 r. w sprawie zasad gospodarowania ruchomym mieniem 

województwa. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Mamy Panią Joannę 

Ejsmont, Dyrektora Departamentu Administracyjno-Gospodarczego. Czy są pytania, uwagi? Nie widzę. 

Proszę Pana Tadeusza Pająka, Wiceprzewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów o opinię. 

 

Sprawozdanie za 2012 rok z wykonania Uchwały Nr XVI/97/2000 Sejmiku Województwa Lubuskiego z 

dnia 17 kwietnia 2000 r. w sprawie zasad gospodarowania ruchomym mieniem województwa stanowi 

załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Tadeusz Pająk: Opinia jest pozytywna Komisji. 

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Wobec braku 

pytań i uwag uznaję, że Sejmik przyjął sprawozdanie do wiadomości. 

 

Do punktu 9. 

Sprawozdanie za 2012 r. z wykonania Uchwały Nr XXXVIII/270/2005 Sejmiku Województwa 

Lubuskiego z dnia 19 grudnia 2005 r. w sprawie określenia zasad wnoszenia wkładów, a także 

obejmowania, nabywania i zbywania udziałów i akcji w spółkach prawa handlowego przez 

Województwo Lubuskie. 
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Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Mamy Panią Skarbnik, 

Panią Józefę Chalecką. Czy są pytania i uwagi? Nie widzę. Proszę o opinię Pana Radnego Tadeusza 

Pająka. 

Sprawozdanie za 2012 r. z wykonania Uchwały Nr XXXVIII/270/2005 Sejmiku Województwa 

Lubuskiego z dnia 19 grudnia 2005 r. w sprawie określenia zasad wnoszenia wkładów, a także 

obejmowania, nabywania i zbywania udziałów i akcji w spółkach prawa handlowego przez 

Województwo Lubuskie stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Tadeusz Pająk: Opinia Komisji pozytywna. 

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Pan Robert 

Paluch. Proszę, może do mikrofonu. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Rozwoju Województwa Robert Paluch: Opinia jest 

pozytywna. 

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Wobec 

braku pytań i uwag uznaję, że Sejmik przyjął sprawozdanie do wiadomości.   

 

Do punktu 10. 

Sprawozdanie z realizacji Lubuskiej Strategii Rozwoju Turystyki na lata 2006-2013 w 2012 roku. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Mamy Pana Mirosława 

Glaza, Dyrektora Departamentu Infrastruktury Społecznej. Czy są pytania i uwagi? Nie widzę. Proszę 

Pana Czesława Fiedorowicza o opinię Komisji. 

 

Sprawozdanie z realizacji Lubuskiej Strategii Rozwoju Turystyki na lata 2006-2013 w 2012 roku stanowi 

załącznik nr 16 do protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji Kultury, Edukacji i Kultury Fizycznej Czesław Fiedorowicz: Pozytywna. 
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Opinia Komisji stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Wobec braku 

pytań i uwag uznaję, że Sejmik przyjął sprawozdanie do wiadomości.  

 

Do punktu 11. 

Sprawozdanie z realizacji „Programu współpracy Województwa Lubuskiego z organizacjami 

pozarządowymi w 2012 roku”. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Mamy Dyrektora, Pana 

Mirosława Glaza. Czy są pytania i uwagi? Nie widzę. Proszę Panią Bożenę Osińską o wydanie opinii 

Komisji Zdrowia. 

 

Sprawozdanie z realizacji „Programu współpracy Województwa Lubuskiego z organizacjami 

pozarządowymi w 2012 roku” stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych Bożena Osińska: Opinia 

pozytywna. 

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 19 do protokołu.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Pan Czesław 

Fiedorowicza opinia Komisji Kultury. 

 

Przewodniczący Komisji Kultury, Edukacji i Kultury Fizycznej Czesław Fiedorowicz: Pozytywna. 

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Wobec braku 

pytań i uwag uznaję, że Sejmik przyjął sprawozdanie do wiadomości.   

 

Do punktu 12. 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej gminom i powiatom na realizację ich 

zadań w zakresie pomocy społecznej – druk nr 415. 
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Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Proszę Radnych o zajęcie 

miejsc, przechodzimy do głosowań. Czy system elektroniczny działa? Proszę, mamy Pana Mirosława 

Glaza, Dyrektora Departamentu Infrastruktury Społecznej. Czy są wystąpienia klubowe? Nie widzę. 

Proszę Panią Bożenę Osińską o przedstawienie opinii Komisji.  

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 21 do protokołu.  

 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych Bożena Osińska: Pozytywna. 

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Pan Tadeusz 

Pająka.  

 

Wiceprzewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Tadeusz Pająk: Opinia Komisji pozytywna.  

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Czy ktoś, 

ktokolwiek z Państwa Radnych posiada uwagi lub pytania do przedstawionej uchwały? Nie widzę. 

Wobec braku uwag projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej gminom i powiatom na 

realizację ich zadań w zakresie pomocy społecznej – druk nr 415 poddaję pod głosowanie. Kto jest za 

podjęciem uchwały, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść 

rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk 

niebieski.  

Za 22, przeciw 0, wstrzymało się 0. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

 

Uchwała Nr XXXVI/398/13 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 15 kwietnia 2013 r. w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej gminom i powiatom na realizację ich zadań w zakresie pomocy 

społecznej stanowi załącznik nr 24 do protokołu.  
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Do punktu 13. 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia wojewódzkiego programu opieki nad zabytkami pod 

nazwą „Program opieki nad zabytkami województwa lubuskiego na lata 2013-2016” – druk  

nr 416. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Mamy Dyrektora Mirosława 

Glaza. Czy są wystąpienia klubowe? Nie widzę. Proszę Pana Czesława Fiedorowicza o przedstawienie 

opinii Komisji. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 25 do protokołu.  

 

Przewodniczący Komisji Kultury, Edukacji i Kultury Fizycznej Czesław Fiedorowicz: Pozytywna. 

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Wobec braku 

uwag projekt uchwały w sprawie przyjęcia wojewódzkiego programu opieki nad zabytkami pod nazwą 

„Program opieki nad zabytkami województwa lubuskiego na lata 2013-2016” – druk nr 416 poddaję pod 

głosowanie. Kto jest za podjęciem uchwały, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest 

przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę  

i nacisnąć przycisk niebieski.  

Za 22, przeciw 0, wstrzymało się 0. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Uchwała Nr XXXVI/399/13 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 15 kwietnia 2013 w sprawie 

przyjęcia wojewódzkiego programu opieki nad zabytkami pod nazwą „Program opieki nad zabytkami 

województwa lubuskiego na lata 2013-2016” stanowi załącznik nr 27 do protokołu.  

 

Do punktu 14. 

Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia oraz szczegółowych warunków i trybu przyznawania 

dorocznych nagród za osiągnięcia w dziedzinie twórczości artystycznej, upowszechniania  

i ochrony kultury – druk nr 417. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Mamy Dyrektora Mirosława 

Glaza. Czy są wystąpienia klubowe? Proszę Pana Czesława Fiedorowicza o przedstawienie opinii 

Komisji.  
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Projekt uchwały stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji Kultury, Edukacji i Kultury Fizycznej Czesław Fiedorowicz: Pozytywna. 

 

Opinia Komisja stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Czy do projektu 

uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? Dziękuję. Wobec braku pytań projekt uchwały 

w sprawie ustanowienia oraz szczegółowych warunków i trybu przyznawania dorocznych nagród za 

osiągnięcia w dziedzinie twórczości artystycznej, upowszechniania i ochrony kultury – druk nr 417 

poddaję pod głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały, proszę podnieść rękę  

i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się 

wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski.  

Za 21, przeciw 0, wstrzymało się 0. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Uchwała Nr XXXVI/400/13 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 15 kwietnia 2013 r. w sprawie 

ustanowienia oraz szczegółowych warunków i trybu przyznawania dorocznych nagród za osiągnięcia w 

dziedzinie twórczości artystycznej, upowszechniania i ochrony kultury stanowi załącznik nr 30 do 

protokołu. 

 

Do punktu 15. 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad udzielania stypendiów szczególnie 

uzdolnionym uczniom zwłaszcza w zakresie nauk matematyczno-przyrodniczych i technicznych 

szkół gimnazjalnych i ponadgimnazjalnych z terenu Województwa Lubuskiego – druk nr 421. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: mamy Dyrektora Pana 

Mirosława Glaza. Czy są wystąpienia klubowe? Nie widzę. O przedstawienie opinii Komisji Kultury, 

Edukacji i Kultury Fizycznej proszę Pana Czesława Fiedorowicza.  

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 31 do protokołu.  

 

Przewodniczący Komisji Kultury, Edukacji i Kultury Fizycznej Czesław Fiedorowicz: Pozytywna. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 
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Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Czy do projektu 

uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? Wobec braku uwag projekt uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie zasad udzielania stypendiów szczególnie uzdolnionym uczniom 

zwłaszcza w zakresie nauk matematyczno-przyrodniczych i technicznych szkół gimnazjalnych  

i ponadgimnazjalnych z terenu Województwa Lubuskiego – druk nr 421 poddaję pod głosowanie. Kto 

jest za podjęciem uchwały, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk niebieski.  

Za 20, przeciw 0, wstrzymało się 1. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Uchwała Nr XXXVI/401/13 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 15 kwietnia 2013 r. zmieniająca 

uchwałę w sprawie zasad udzielania stypendiów szczególnie uzdolnionym uczniom zwłaszcza w 

zakresie nauk matematyczno-przyrodniczych i technicznych szkół gimnazjalnych i ponadgimnazjalnych 

z terenu Województwa Lubuskiego stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 

 

Do punktu 16. 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu Rozwoju Bazy Sportowej Województwa 

Lubuskiego na lata 2013-2015” – druk nr 418. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Mamy Dyrektora Mirosława 

Glaza. Czy są wystąpienia klubowe? Nie widzę. Proszę Pana Czesława Fiedorowicza o opinię Komisji.  

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 34 do protokołu.  

 

Przewodniczący Komisji Kultury, Edukacji i Kultury Fizycznej Czesław Fiedorowicz: Pozytywna, 

mimo krośnieńskiego odprysku. 

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 35 do protokołu.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Czy do 

projektu uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? Nie widzę. Wobec braku uwag projekt 

uchwały w sprawie przyjęcia „Programu Rozwoju Bazy Sportowej Województwa Lubuskiego na lata 

2013-2015” – druk nr 418 poddaję pod głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały, 
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proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski.  

Za 22, przeciw 0, wstrzymało się 0. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Uchwała Nr XXXVI/402/13 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 15 kwietnia 2013 r.  w sprawie 

przyjęcia „Programu Rozwoju Bazy Sportowej Województwa Lubuskiego na lata 2013-2015” stanowi 

załącznik nr 36 do protokołu.  

 

Do punktu 17. 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej jednostkom samorządu 

terytorialnego z przeznaczeniem na dofinansowanie programu pn. „Boiska do Plażowej Piłki 

Siatkowej – Lubusik –sportowe Lubuskie na lato” – druk nr 422. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Mamy Dyrektora Mirosława 

Glaza. Czy są wystąpienia klubowe? Nie widzę. Proszę Pana Czesława Fiedorowicza o opinię Komisji.  

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 37 do protokołu.  

 

Przewodniczący Komisji Kultury, Edukacji i Kultury Fizycznej Czesław Fiedorowicz: Pozytywna. 

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 38 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Czy do projektu 

uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? Nie widzę. Wobec braku uwag projekt uchwały 

w sprawie udzielenia pomocy finansowej jednostkom samorządu terytorialnego z przeznaczeniem na 

dofinansowanie programu pn. „Boiska do Plażowej Piłki Siatkowej – Lubusik –sportowe Lubuskie na 

lato” – druk nr 422 poddaję pod głosowanie. Kto jest za podjęciem uchwały, proszę podnieść rękę  

i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się 

wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski.  

Za 21, przeciw 0, wstrzymało się 0. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Uchwała Nr XXXVI/403/13 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 15 kwietnia 2013 r. w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej jednostkom samorządu terytorialnego z przeznaczeniem na 
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dofinansowanie programu pn. „Boiska do Plażowej Piłki Siatkowej – Lubusik –sportowe Lubuskie na 

lato” stanowi załącznik nr 39 do protokołu. 

 

Do punktu 18. 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajęcie przez Lubuski Ośrodek 

Rehabilitacyjno-Ortopedyczny SP ZOZ w Świebodzinie lokali użytkowych położonych przy  

ul. Poznańskiej 13 w Świebodzinie – druk nr 410. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Mamy  Pana Romana Bąka, 

Dyrektora Departamentu Geodezji, Gospodarki Nieruchomościami i Planowania Przestrzennego. Czy 

są wystąpienia klubowe? Nie widzę. Proszę Pana Tadeusza Pająka o przedstawienie opinii Komisji. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 40 do protokołu. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Tadeusz Pająk: Komisja jest za przyjęciem tego 

projektu uchwały.  

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 41 do protokołu.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Czy do projektu 

uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? Nie widzę. Wobec braku uwag projekt uchwały 

w sprawie wyrażenia zgody na wynajęcie przez Lubuski Ośrodek Rehabilitacyjno-Ortopedyczny SP 

ZOZ w Świebodzinie lokali użytkowych położonych przy ul. Poznańskiej 13 w Świebodzinie – druk  

nr 410 poddaję pod głosowanie. Kto jest za podjęciem uchwały, proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się 

wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski.  

Za 23, przeciw 0, wstrzymało się 0. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Uchwała Nr XXXVI/404/13 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 15 kwietnia 2013 r. w sprawie 

wyrażenia zgody na wynajęcie przez Lubuski Ośrodek Rehabilitacyjno-Ortopedyczny SP ZOZ w 

Świebodzinie lokali użytkowych położonych przy ul. Poznańskiej 13 w Świebodzinie stanowi załącznik 

nr 42 do protokołu. 
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Do punktu 19. 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zakup aparatury medycznej przez Samodzielny 

Publiczny Szpital dla Nerwowo i Psychicznie Chorych w Międzyrzeczu – druk nr 412. 

Punkt wykreślony 

 

Do punktu 19a. 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zakup aparatury medycznej przez Szpital 

Wojewódzki Samodzielny Publiczny Zakład Opieki Zdrowotnej im. Karola Marcinkowskiego  

w Zielonej Górze – druk nr 439.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Mamy Pana Tomasza 

Wróblewskiego, Zastępcę Dyrektora Departamentu Ochrony Zdrowia. Czy są wystąpienia Klubowe? 

Nie widzę. Proszę Panią Radną Bożenę Osińską o przedstawienie opinii Komisji Zdrowia. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 43 do protokołu.  

 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych Bożena Osińska: Komisja 

Zdrowia wyraziła opinię pozytywną.  

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 44 do protokołu.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Proszę Pana 

Tadeusz Pająka, Wiceprzewodniczącego o przedstawienie opinii Komisji Budżetu i Finansów. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Tadeusz Pająk: Opinia pozytywna. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 45 do protokołu.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Czy do projektu 

uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? Nie widzę. Wobec braku uwag projekt uchwały 

w sprawie wyrażenia zgody na zakup aparatury medycznej przez Szpital Wojewódzki Samodzielny 

Publiczny Zakład Opieki Zdrowotnej im. Karola Marcinkowskiego w Zielonej Górze – druk nr 439 

poddaję pod głosowanie. Kto jest z Państwa Radnych za podjęciem uchwały, proszę podnieść rękę  

i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się 

wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski.  

Za 19, przeciw 0, wstrzymało się 1. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 
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Uchwała Nr XXXVI/405/13 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 15 kwietnia 2013 r. w sprawie 

wyrażenia zgody na zakup aparatury medycznej przez Szpital Wojewódzki Samodzielny Publiczny 

Zakład Opieki Zdrowotnej im. Karola Marcinkowskiego w Zielonej Górze stanowi załącznik nr 46 do 

protokołu.  

Do punktu 20. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu Samodzielnego Publicznego Szpitala 

Wojewódzkiego w Gorzowie Wlkp. – druk nr 425. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Mamy Pana Tomasza 

Wróblewskiego, Zastępcę Departamentu Ochrony Zdrowia. Czy są wystąpienia Klubowe? Nie widzę.  

O przedstawienie opinii Komisji proszę Panią Radną Bożenę Osińską. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 47 do protokołu.  

 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych Bożena Osińska: Opinia 

pozytywna. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 48 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Czy do projektu 

uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? Nie widzę. Wobec braku uwag projekt uchwały 

w sprawie zmiany statutu Samodzielnego Publicznego Szpitala Wojewódzkiego w Gorzowie Wlkp.  

– druk nr 425 poddaję pod głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały, proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk 

czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski.  

Za 23, przeciw 0, wstrzymało się 0. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Uchwała Nr XXXVI/406/14 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 15 kwietnia 2013 r. w sprawie 

zmiany statutu Samodzielnego Publicznego Szpitala Wojewódzkiego w Gorzowie Wlkp. stanowi 

załącznik nr 49 do protokołu. 

 

Do punktu 21. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej „MEDKOL” w Zielonej Górze – druk nr 426. 
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Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Mamy Pana Dyrektora, 

Pana Tomasza Wróblewskiego. Czy są wystąpienia Klubowe? Nie widzę. Proszę Panią Radną Bożenę 

Osińską o przedstawienie opinii Komisji Zdrowia. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 50 do protokołu.  

 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych Bożena Osińska: Opinia 

pozytywna. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 51 do protokołu.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Czy do projektu 

uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? Nie widzę. Wobec braku uwag projekt uchwały 

w sprawie zmiany statutu Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej „MEDKOL”  

w Zielonej Górze – druk nr 426 poddaję pod głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem 

uchwały, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę  

i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski.  

Za 23, przeciw 0, wstrzymało się 0. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Uchwała Nr XXXVI/407/13 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 15 kwietnia 2013 r. w sprawie 

zmiany statutu Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej „MEDKOL” w Zielonej Górze 

stanowi załącznik nr 52 do protokołu. 

 

Do punktu 22. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej Centrum Leczenia Dzieci i Młodzieży w Zaborze – druk nr 427. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Mamy Pana Tomasza 

Wróblewskiego, Zastępcę Departamentu Ochrony Zdrowia. Czy są wystąpienia Klubowe? Nie widzę. 

Proszę Panią Radną Bożenę Osińską o przedstawienie opinii Komisji Zdrowia, Rodziny i Spraw 

Społecznych. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 53 do protokołu.  

 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych Bożena Osińska: Opinia 

pozytywna. 
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Opinia Komisji stanowi załącznik nr 54 do protokołu.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Czy do projektu 

uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? Nie widzę. Wobec braku uwag projekt uchwały 

w sprawie zmiany statutu Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej Centrum Leczenia 

Dzieci i Młodzieży w Zaborze – druk nr 427 poddaję pod głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za 

podjęciem uchwały, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść 

rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk 

niebieski.  

Za 21, przeciw 0, wstrzymało się 0. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Uchwała Nr XXXVI/408/13 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 15 kwietnia 2013 r. w sprawie 

zmiany statutu Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej Centrum Leczenia Dzieci i 

Młodzieży w Zaborze stanowi załącznik nr 55 do protokołu. 

 

Do punktu 23. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu Lubuskiego Ośrodka Rehabilitacyjno-

Ortopedycznego im. dr Lecha Wierusza w Świebodzinie – Samodzielnego Publicznego Zakładu 

Opieki Zdrowotnej – druk nr 428. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Mamy Pana Tomasza 

Wróblewskiego, Zastępcę Dyrektora Departamentu Ochrony Zdrowia. Czy są wystąpienia Klubowe? 

Nie widzę. Proszę Panią Radną Bożenę Osińską o przedstawienie opinii Komisji. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 56 do protokołu.  

 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych Bożena Osińska: Opinia 

pozytywna. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 57 do protokołu.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Czy do projektu 

uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? Nie widzę. Wobec braku uwag projekt uchwały 

w sprawie zmiany statutu Lubuskiego Ośrodka Rehabilitacyjno-Ortopedycznego im. dr Lecha Wierusza 

w Świebodzinie – Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej – druk nr 428 poddaję pod 



45 

 

glosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały, proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się 

wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski.  

Za 23, przeciw 0, wstrzymało się 0. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Uchwała Nr XXXVI/409/13 Sejmiku Województwa Lubuskiego w sprawie zmiany statutu Lubuskiego 

Ośrodka Rehabilitacyjno-Ortopedycznego im. dr Lecha Wierusza w Świebodzinie – Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej stanowi załącznik nr 58 do protokołu. 

 

Do punktu 24. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu Wojewódzkiego Szpitala Specjalistycznego dla 

Nerwowo i Psychicznie Chorych Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej  

w Ciborzu – druk nr 429.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Mamy Pana Dyrektora, 

Pana Tomasza Wróblewskiego. Czy są wystąpienia Klubowe? Nie widzę. Proszę Panią Radną Bożenę 

Osińską o przedstawienie opinii Komisji. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 59 do protokołu.  

 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych Bożena Osińska: Opinia 

pozytywna. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 60 do protokołu.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Czy do projektu 

uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? Nie widzę. Wobec braku uwag projekt uchwały 

w sprawie zmiany statutu Wojewódzkiego Szpitala Specjalistycznego dla Nerwowo i Psychicznie 

Chorych Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Ciborzu – druk nr 429 poddaję pod 

głosowanie. Kto jest za podjęciem uchwały, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest 

przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę  

i nacisnąć przycisk niebieski.  

Za 22, przeciw 0, wstrzymało się 0. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Uchwała Nr XXXVI/410/13 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 15 kwietnia 2013 r.  w sprawie 

zmiany statutu Wojewódzkiego Szpitala Specjalistycznego dla Nerwowo i Psychicznie Chorych 
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Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Ciborzu stanowi załącznik nr 61 do 

protokołu.  

 

Do punktu 25. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu Ośrodka dla Osób Uzależnionych Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej „Nowy Dworek” – druk nr 430. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Mamy Pana Dyrektora, 

Tomasza Wróblewskiego. Czy są wystąpienia Klubowe? Nie widzę. Proszę Panią Bożenę Osińską  

o przedstawienie opinii Komisji. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 62 do protokołu.  

 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych Bożena Osińska: Opinia 

pozytywna. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 63 do protokołu.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Czy do projektu 

uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? Nie widzę. Wobec braku uwag projekt uchwały 

w sprawie zmiany statutu Ośrodka dla Osób Uzależnionych Samodzielnego Publicznego Zakładu 

Opieki Zdrowotnej „Nowy Dworek” – druk nr 430 poddaję pod głosowanie. Kto jest za podjęciem 

uchwały, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę  

i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski.  

Za 21, przeciw 0, wstrzymało się 0. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Uchwała Nr XXXVI/411/13 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 15 kwietnia 2013 r.  w sprawie 

zmiany statutu Ośrodka dla Osób Uzależnionych Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej „Nowy Dworek” stanowi załącznik nr 64 do protokołu. 

 

Do punktu 26. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu Wojewódzkiego Ośrodka Medycyny Pracy w Zielonej 

Górze – druk nr 431. 
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Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Mamy Dyrektora Tomasza 

Wróblewskiego. Czy są wystąpienia Klubowe? Nie widzę. Proszę Panią Radną Bożenę Osińską  

o przedstawienie opinii Komisji. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 65 do protokołu.  

 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych Bożena Osińska: Opinia 

pozytywna. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 66 do protokołu.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Czy do projektu 

uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? Nie widzę. Wobec braku uwag i pytań projekt 

uchwały w sprawie zmiany statutu Wojewódzkiego Ośrodka Medycyny Pracy w Zielonej Górze – druk  

nr 431 poddaję pod głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały, proszę podnieść 

rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. 

Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski.  

Za 20, przeciw 0, wstrzymało się 1. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Uchwała Nr XXXVI/412/13 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 15 kwietnia 2013 r. w sprawie 

zmiany statutu Wojewódzkiego Ośrodka Medycyny Pracy w Zielonej Górze stanowi załącznik nr 67 do 

protokołu.  

 

Do punktu 27. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu Wojewódzkiego Ośrodka Medycyny Pracy  

w Gorzowie Wlkp. – druk nr 432. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Mamy Dyrektora Tomasza 

Wróblewskiego. Czy są wystąpienia Klubowe? Nie widzę. Proszę Panią Radną Bożenę Osińską  

o przedstawienie opinii Komisji Zdrowia. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 68 do protokołu.  

 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych Bożena Osińska: Pozytywna. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 69 do protokołu.  
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Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Czy do projektu 

uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? Nie widzę. Wobec braku uwag i pytań projekt 

uchwały w sprawie zmiany statutu Wojewódzkiego Ośrodka Medycyny Pracy w Gorzowie Wlkp. – druk 

nr 432 poddaję pod głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały, proszę podnieść 

rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. 

Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski.  

Za 21, przeciw 0, wstrzymało się 0. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Uchwała Nr XXXVI/413/13 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 15 kwietnia 2013 r. w sprawie 

zmiany statutu Wojewódzkiego Ośrodka Medycyny Pracy w Gorzowie Wlkp. stanowi załącznik nr 70 do 

protokołu.  

 

Do punktu 28. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu Wojewódzkiej Stacji Pogotowia Ratunkowego 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Zielonej Górze – druk nr 433. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Mamy Dyrektora Tomasza 

Wróblewskiego. Czy są wystąpienia Klubowe? Nie widzę. Proszę Panią Radną Bożenę Osińską  

o przedstawienie opinii Komisji. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 71 do protokołu.  

 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych Bożena Osińska: Opinia 

pozytywna. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 72 do protokołu.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Czy do projektu 

uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? Nie widzę. Wobec braku uwag i pytań projekt 

uchwały w sprawie zmiany statutu Wojewódzkiej Stacji Pogotowia Ratunkowego Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Zielonej Górze – druk nr 433 poddaję pod głosowanie. Kto   

z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto 

jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść 

rękę i nacisnąć przycisk niebieski.  

Za 21, przeciw 0, wstrzymało się 0. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 
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Uchwała Nr XXXVI/414/13 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 15 kwietnia 2013 r. w sprawie 

zmiany statutu Wojewódzkiej Stacji Pogotowia Ratunkowego Samodzielnego Publicznego Zakładu 

Opieki Zdrowotnej w Zielonej Górze stanowi załącznik nr 73 do protokołu.  

 

Do punktu 29. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu Samodzielnej Publicznej Wojewódzkiej Stacji 

Pogotowia Ratunkowego w Gorzowie Wielkopolskim – druk nr 434. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Mamy Pana Dyrektora 

Tomasza Wróblewskiego. Czy są wystąpienia Klubowe? Nie widzę. Proszę Panią Radną Bożenę 

Osińską o przedstawienie opinii Komisji. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 74 do protokołu.  

 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych Bożena Osińska: Opinia 

pozytywna. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 75 do protokołu.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Czy do projektu 

uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? Nie widzę. Wobec braku uwag projekt uchwały 

w sprawie zmiany statutu Samodzielnej Publicznej Wojewódzkiej Stacji Pogotowia Ratunkowego  

w Gorzowie Wielkopolskim – druk nr 434 poddaję pod głosowanie. Kto jest za podjęciem uchwały, 

proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski.  

Za 22, przeciw 0, wstrzymało się 0. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Uchwała Nr XXXVI/415/13 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 15 kwietnia 2013 r.  w sprawie 

zmiany statutu Samodzielnej Publicznej Wojewódzkiej Stacji Pogotowia Ratunkowego w Gorzowie 

Wielkopolskim stanowi załącznik nr 76 do protokołu.  

 

Do punktu 30. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu Wojewódzkiego ośrodka Terapii Uzależnień  

i Współuzależnienia w Zielonej Górze – druk nr 435. 
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Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Mamy Dyrektora Tomasza 

Wróblewskiego, Zastępcę Departamentu Ochrony Zdrowia. Czy są wystąpienia Klubowe? Nie widzę. 

Proszę Panią Radną Bożenę Osińską o przedstawienie opinii Komisji. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 77 do protokołu.  

 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych Bożena Osińska: Opinia 

pozytywna. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 78 do protokołu.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Czy do 

projektu uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? Nie widzę. Wobec braku uwag i pytań  

projekt uchwały w sprawie zmiany statutu Wojewódzkiego ośrodka Terapii Uzależnień  

i Współuzależnienia w Zielonej Górze – druk nr 435 poddaję pod głosowanie. Kto jest za podjęciem 

uchwały, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę  

i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski.  

Za 21, przeciw 0, wstrzymało się 0. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Uchwała Nr XXXVI/416/13 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 15 kwietnia 2013 r.  w sprawie 

zmiany statutu Wojewódzkiego ośrodka Terapii Uzależnień i Współuzależnienia w Zielonej Górze 

stanowi załącznik nr 79 do protokołu.  

 

Do punktu 31. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu Samodzielnego Publicznego Szpitala dla Nerwowo  

i Psychicznie Chorych w Międzyrzeczu – druk nr 436. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Mamy Dyrektora Tomasza 

Wróblewskiego. Czy są wystąpienia Klubowe? Nie widzę. Proszę Panią Radną Bożenę Osińską  

o przedstawienie opinii Komisji Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych.  

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 80 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych Bożena Osińska: Opinia 

pozytywna. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 82 do protokołu.  
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Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Czy do projektu 

uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? Nie widzę. Wobec braku uwag i pytań projekt 

uchwały w sprawie zmiany statutu Samodzielnego Publicznego Szpitala dla Nerwowo i Psychicznie 

Chorych w Międzyrzeczu – druk nr 436 poddaję pod głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za 

podjęciem uchwały, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść 

rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk 

niebieski.  

Za 20, przeciw 0, wstrzymało się 0. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Uchwała Nr XXXVI/417/13 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 15 kwietnia 2013 r. w sprawie 

zmiany statutu Samodzielnego Publicznego Szpitala dla Nerwowo i Psychicznie Chorych w 

Międzyrzeczu stanowi załącznik nr 83 do protokołu.  

 

Do punktu 32. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu Szpitala Wojewódzkiego Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej im. Karola Marcinkowskiego w Zielonej Górze – druk  

nr 437. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Mamy Dyrektora Tomasza 

Wróblewskiego. Czy są wystąpienia Klubowe? Nie widzę. Proszę Panią Radną Bożenę Osińską  

o przedstawienie opinii Komisji Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych.  

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 84 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych Bożena Osińska: Opinia 

pozytywna. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 85 do protokołu.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Czy do projektu 

uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? Nie widzę. Wobec braku uwag projekt uchwały 

w sprawie zmiany statutu Szpitala Wojewódzkiego Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej im. Karola Marcinkowskiego w Zielonej Górze – druk nr 437 poddaję pod głosowanie. Kto 

jest za podjęciem uchwały, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk niebieski.  
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Za 22, przeciw 0, wstrzymało się 0. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Uchwała Nr XXXVI/418/13 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 15 kwietnia 2013 r.  w sprawie 

zmiany statutu Szpitala Wojewódzkiego Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej im. 

Karola Marcinkowskiego w Zielonej Górze stanowi załącznik nr 86 do protokołu.  

 

Do punktu 33. 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji Rocznego Programu 

Działalności Lubuskiego Ośrodka Doradztwa Rolniczego w Kalsku za 2012 rok – druk nr 413. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Mamy Pana Marka 

Żeromskiego, Dyrektora Departamentu Rolnictwa, Środowiska i Rozwoju Wsi. Czy są wystąpienia 

klubowe? Nie widzę. Proszę Pana Radnego Zbigniewa Kołodzieja o przedstawienie opinii Komisji 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska.  

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 87 do protokołu.  

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Zbigniew Kołodziej: Opinia Komisji 

pozytywna. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 88 do protokołu.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Czy do projektu 

uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? Nie widzę. Wobec braku uwag projekt uchwały 

w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji Rocznego Programu Działalności Lubuskiego Ośrodka 

Doradztwa Rolniczego w Kalsku za 2012 rok – druk nr 413 poddaję pod głosowanie. Kto jest za 

podjęciem uchwały, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść 

rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk 

niebieski.  

Za 22, przeciw 0, wstrzymało się 0. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Uchwała Nr XXXVI/419/13 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 15 kwietnia 2013 r. w sprawie 

przyjęcia sprawozdania z realizacji Rocznego Programu Działalności Lubuskiego Ośrodka Doradztwa 

Rolniczego w Kalsku za 2012 rok stanowi załącznik nr 89 do protokołu.  
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Do punktu 34. 

Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia aglomeracji Łęknica – druk nr 414. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Mamy Pana Marka 

Żeromskiego, Dyrektora Departamentu Rolnictwa, Środowiska i Rozwoju Wsi. Czy są wystąpienia 

klubowe? Nie widzę. Proszę Pana Zbigniewa Kołodzieja o przedstawienie opinii Komisji Rolnictwa  

i Ochrony Środowiska.  

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 90 do protokołu.  

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Zbigniew Kołodziej: Opinia Komisji 

pozytywna. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 91 do protokołu.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Czy do projektu 

uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? Nie widzę. Wobec braku uwag projekt 

uchwały w sprawie wyznaczenia aglomeracji Łęknica – druk nr 414 poddaję pod głosowanie. Kto  

z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto 

jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść 

rękę i nacisnąć przycisk niebieski.  

Za 22, przeciw 0, wstrzymało się 0. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Uchwała Nr XXXVI/420/13 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 15 kwietnia 2013 r.  w sprawie 

wyznaczenia aglomeracji Łęknica stanowi załącznik nr 92 do protokołu.  

 

Do punktu 35. 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie darowizny nieruchomości, będącej 

własnością Gminy Lubniewice – druk nr 419. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Mamy Pana Romana Bąka, 

Dyrektora Departamentu Geodezji, Gospodarki Nieruchomościami i Planowania Przestrzennego. Czy 

są wystąpienia klubowe? Nie ma. Proszę Pana Wiceprzewodniczącego Komisji Pana Tadeusza Pająka  

o opinię Komisji Budżetu i Finansów.  

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 93 do protokołu.  
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Wiceprzewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Tadeusz Pająk: Opinia Komisji pozytywna. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 94 do protokołu.  

 

Przewodniczący  Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Pan Robert 

Paluch, Przewodniczący Komisji Gospodarki i Rozwoju Województw 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Rozwoju Województwa Robert Paluch: Pozytywna.  

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 95 do protokołu.  

 

Przewodniczący  Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Czy do projektu 

uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? Nie widzę. Wobec braku uwag i pytań projekt 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie darowizny nieruchomości, będącej własnością Gminy 

Lubniewice – druk nr 419 poddaję pod głosowanie. Kto jest za podjęciem uchwały, proszę podnieść 

rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. 

Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski.  

Za 23, przeciw 0, wstrzymało się 0. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Uchwała Nr XXXVI/421/13 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 15 kwietnia 2013 r. w sprawie 

wyrażenia zgody na przyjęcie darowizny nieruchomości, będącej własnością Gminy Lubniewice stanowi 

załącznik nr 96 do protokołu. 

 

Do punktu 36. 

Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaży w drodze bezprzetargowej nieruchomości gruntowej 

oznaczonej numerem ewidencyjnym działki 34/125 o pow. 0,0111 ha, położonej w Międzyrzeczu, 

przy ul. Poznańskiej 109 – druk nr 420. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Mamy Pana Romana Bąka, 

Dyrektora Departamentu Geodezji, Gospodarki Nieruchomościami i Planowania Przestrzennego. Czy 

są wystąpienia klubowe? Nie widzę. Proszę Pana Tadeusza Pająka, Wiceprzewodniczącego Komisji 

Budżetu i Finansów o przedstawienie opinii.  

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 97 do protokołu.  

 

Wiceprzewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Tadeusz Pająk: Opinia Komisji pozytywna. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 98 do protokołu.  
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Przewodniczący  Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Czy do projektu 

uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? Nie widzę. Wobec braku uwag projekt uchwały  

w sprawie sprzedaży w drodze bezprzetargowej nieruchomości gruntowej oznaczonej numerem 

ewidencyjnym działki 34/125 o pow. 0,0111 ha, położonej w Międzyrzeczu, przy ul. Poznańskiej 109  

– druk nr 420 poddaję pod głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały, proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk 

czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski.  

Za 21, przeciw 0, wstrzymało się 0. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Uchwała Nr XXXVI/422/13 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 15 kwietnia 2013 r.  w sprawie 

sprzedaży w drodze bezprzetargowej nieruchomości gruntowej oznaczonej numerem ewidencyjnym 

działki 34/125 o pow. 0,0111 ha, położonej w Międzyrzeczu, przy ul. Poznańskiej 109 stanowi załącznik 

nr 99 do protokołu.  

 

Do punktu 37. 

Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian uchwały budżetowej Województwa Lubuskiego na 

2013 rok – druk nr 423, wersja 2. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Mamy Panią Skarbnik, 

Panią Józefę Chalecką. Czy są wystąpienia klubowe? Nie widzę. Proszę o przedstawienie opinii Komisji 

Budżetu i Finansów Pana Wiceprzewodniczącego Tadeusza Pająka. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 100 do protokołu. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Tadeusz Pająk: Opinia Komisji pozytywna. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 101 do protokołu.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Czy do projektu 

uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania?  

 

Przewodniczący  Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Proszę, Panie Radny.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: Ja, sobie pozwolę zapytać któregoś  

z Wicemarszałków, ponieważ Pani Marszałek nie ma. Ostatnio żeśmy na EFS zakupili samochody 

osobowe. Po, co są te kolejne samochody osobowe Państwu? Takie za 100, 130 tys. zł to tak trochę 
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drogo, nie? Dwa samochody osobowe bierzecie Państwo w leasing. Ja, już nadmieniałem na Komisji, 

że może warto by się zastanowić. Jakieś delegacje często do nas przyjeżdżają, sami często 

delegujemy, np. do Berlina, gdziekolwiek. Na Komisje wspólne jeździmy. Później zbiera się tych 

samochodów po 3, 4 pod Urzędem Marszałkowskim. Albo wynajmuje się jakieś klamoty stare 

dziesięcio, czy piętnastoletnie. Może warto by było kupić jakieś takiego porządnego, nie wiem czy  

„Sprintera”, czy „Karawelę” kilkunastoosobową. Może nawet droższą, ale żeby służyła dla województwa 

lubuskiego przez 10, 15 lat. A to Państwo tak kupujecie te samochody, Marszałek jeden, drugi, trzeci, 

czwarty jeździ. Zastanówcie się.     

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: W pełni popieram Panie 

Radny akurat ten wniosek, ponieważ województwo lubuskie naprawdę musi jakoś wyglądać. Natomiast 

należałoby się zastanowić nad jakimś większym transportem. Coś po prostu w rodzaju takiego ładnego 

busika, funkcjonalnego.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: Jeżeli już musicie Państwo wydać te 200, na 

początek te 100 tys. zł  na pierwszą ratę. To będzie pierwsza rata, cena końcowa to pewnie będzie 300, 

400 tys. zł. Albo spłacić z ubezpieczeniami to o wiele większe, wiadomo to jest w zamówieniach 

publicznych. Nie mniej jednak warto byłoby się zastanowić, czy by nie kupić. Szynobus, tu 

podpowiadają, ale to trzeba by było tory do tego. Drogi jakieś tam są. Taki z odpornym zawieszeniem 

na drogi wojewódzkie. Naprawdę, warto.   

 

   

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Uważam, 

że to jest luźna dyskusja.  Czy ktoś z Państwa Radnych posiada uwagi lub zapytania do tej uchwały? 

Nie widzę. Wobec braku uwag i pytań projekt uchwały w sprawie dokonania zmian uchwały budżetowej 

Województwa Lubuskiego na 2013 rok – druk nr 423, wersja 2 poddaję pod głosowanie. Kto jest za 

podjęciem uchwały, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść 

rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk 

niebieski.  

Za 16, przeciw 1, wstrzymało się 5. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Proszę wszystkich Radnych o zajęcie miejsc, żeby nie było żadnych wątpliwości.  
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Uchwała Nr XXXVI/423/13 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 15 kwietnia 2013 w sprawie 

dokonania zmian uchwały budżetowej Województwa Lubuskiego na 2013 rok stanowi załącznik nr 102 

do protokołu. 

 

Do punktu 38. 

Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa 

Lubuskiego na lata 2013-2024 – druk nr 424, wersja 2. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Mamy Skarbnik, Panią 

Józefę Chalecką. Czy są wystąpienia klubowe? Nie widzę. Proszę o przedstawienie opinii Komisji 

Budżetu i Finansów przez Pana Wiceprzewodniczącego, Tadeusza Pająka. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 103 do protokołu. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Tadeusz Pająk: Opinia Komisji pozytywna. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 104 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Czy do projektu 

uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? Nie widzę. Wobec braku uwag i pytań projekt 

uchwały w sprawie dokonania zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Lubuskiego na 

lata 2013-2024 – druk nr 424, wersja 2 poddaję pod głosowanie. Kto jest za podjęciem uchwały, proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk 

czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski.  

Za 22, przeciw 0, wstrzymało się 1. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Uchwała Nr XXXVI/424/13 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 15 kwietnia 2013 r.  w sprawie 

dokonania zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Lubuskiego na lata 2013-2024 

stanowi załącznik nr 105 do protokołu.  

 

Do punktu 39. 

Podjęcie uchwały w sprawie przekazania skargi organowi właściwemu do jej rozpatrzenia – druk 

nr 438. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Mamy Przewodniczącego 

Komisji Rewizyjnej, Pana Zbigniewa Kościka. Czy są wystąpienia klubowe? Nie widzę. Czy do projektu 
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uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? Nie widzę. Wobec braku uwag i pytań projekt 

uchwały w sprawie przekazania skargi organowi właściwemu do jej rozpatrzenia – druk nr 438 poddaję 

pod głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały, proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się 

wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski.  

Za 18, przeciw 0, wstrzymało się 0. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Szanowni Radni, proszę brać udział w głosowaniu. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 106 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXVI/425/13 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 15 kwietnia 2013 r.  w sprawie 

przekazania skargi organowi właściwemu do jej rozpatrzenia stanowi załącznik nr 107 do protokołu. 

 

Do punktu 39a. 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie nadania „Odznaki Honorowej za Zasługi dla 

Województwa Lubuskiego” – druk nr 440. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Czy są wystąpienia 

klubowe? Nie widzę. Czy do projektu uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? Nie 

widzę. Wobec braku uwag i pytań projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie nadania „Odznaki 

Honorowej za Zasługi dla Województwa Lubuskiego” – druk nr 440 poddaję pod głosowanie. Kto  

z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto 

jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść 

rękę i nacisnąć przycisk niebieski.  

Za 23, przeciw 0, wstrzymało się 0. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 108 do protokołu.  

 

Uchwała Nr XXXVI/426/13 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 15 kwietnia 2013 r. zmieniająca 

uchwałę w sprawie nadania „Odznaki Honorowej za Zasługi dla Województwa Lubuskiego” stanowi 

załącznik nr 109 do protokołu. 
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Do punktu 39b. 

Stanowisko Sejmiku Województwa Lubuskiego w sprawie okresowego wyłączenia bobra spod 

ochrony oraz ograniczenie populacji bobrów na terenie Województwa Lubuskiego. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Mamy Pana Marka 

Żeromskiego, Dyrektora Departamentu Rolnictwa, Środowiska i Rozwoju Wsi. Czy są wystąpienia 

klubowe? Nie widzę. O przedstawienie opinii Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska proszę Pana 

Zbigniewa Kołodzieja, Przewodniczącego Komisji.  

Projekt stanowiska stanowi załącznik nr 110 do protokołu.  

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Zbigniew Kołodziej: Komisja Rolnictwa 

wnioskowała to stanowisko i dlatego jest za tym, aby to stanowisko podjąć. Dziękuję.  

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 111 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Czy do 

projektu stanowiska ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? Nie widzę. Wobec braku uwag 

projekt stanowiska Sejmiku Województwa Lubuskiego w sprawie okresowego wyłączenia bobra spod 

ochrony oraz ograniczenie populacji bobrów na terenie Województwa Lubuskiego poddaję pod 

głosowanie. Kto jest za podjęciem uchwały, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest 

przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę 

i nacisnąć przycisk niebieski.  

Za 21, przeciw 1, wstrzymało się 2. 

Stwierdzam, że stanowisko zostało podjęte. Dziękuję bardzo. 

Stanowisko Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 15 kwietnia 2013 r. w sprawie okresowego 

wyłączenia bobra spod ochrony oraz ograniczenie populacji bobrów na terenie Województwa 

Lubuskiego stanowi załącznik nr 112 do protokołu. 

 

Do punktu 40. 

Przyjęcie protokołu z 35 sesji Sejmiku Województwa Lubuskiego. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Przypominam, że protokół  

z 35 sesji Sejmiku był dostępny do wglądu podczas dzisiejszej sesji. Czy mają Państwo Radni uwagi do 

protokołu? Nie widzę. Jeśli nie ma uwag proponuję przyjęcie protokołu z 35 sesji Sejmiku Województwa 
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Lubuskiego i poddaję te przyjęcie pod głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem protokołu, 

proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski.  

Za 22, przeciw 0, wstrzymało się 1. 

Stwierdzam, że protokół z 35 sesji Sejmiku został przyjęty. 

 

Do punktu 41. 

Sprawy różne. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Przypominam Państwu 

ponownie o obowiązku złożenia oświadczeń majątkowych w Biurze Sejmiku w nieprzekraczalnym 

terminie do 30 kwietnia br. Druki oświadczeń majątkowych zostały do Państwa przesłane w wersji 

elektronicznej na wskazane adresy mailowe, a także w wersji papierowej przekazane przez 

pracowników Biura Sejmiku na poprzedniej sesji.  

Informuję również, że jeszcze w kwietniu odbędzie się w Urzędzie Marszałkowskim szkolenie dla 

Radnych w zakresie obsługi Platformy Stanowienia Prawa. Dogodny dla Państwa termin szkolenia 

zostanie z Państwem ustalony w najbliższych dniach przez Biuro Sejmiku.  

Proszę bardzo. Jeżeli chodzi o oświadczenia majątkowe to, szanowni Państwo proszę złożyć je jak 

najszybciej tak, żeby się wyrobić w terminach. Przypominam, że to jest 30 kwietnia.  

Jeżeli chodzi o termin następnej sesji, odbędzie się ona w Zielonej Górze, 13 maja br. Jednocześnie 

informuję, że planujemy wspólnie z Zarządem Województwa, Panią Marszałek sesję w Gorzowie 

Wielkopolskim 29 czerwca br. w trakcie Dni Województwa. Także, również dwie sesje w ciągu roku 

będą odbywać się w Gorzowie Wlkp. Czy w tym punkcie porządku obrad ktoś z Państwa Radnych 

chciałby zabrać głos? Proszę, Pan Robert Paluch. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: Szanowni Państwo! W związku z tym, że Komisja 

Gospodarki i Rozwoju Województwa będzie wyjazdowa, pragnę przede wszystkim członków swojej 

Komisji, ale Państwa wszystkich zaprosić na nią do miejscowości Kosarzyn. To jest 18 kwietnia br.  

o godzinie 11:00, a tematyką przewodnią będzie oczywiście kompleks energetyczny i rozwiązania 

komunikacyjne, które miałyby służyć kompleksowi energetycznemu. Wszystkich Państwa bardzo 

zapraszam i chcę żebyście Państwo byli obecni. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Proszę, Pan 

Radny Grabarek.   




